
Az év turisztikai 
témájú szakdolgozata

Az ország 12 felsőoktatási in
tézményéből 44 szakdolgozatot 
küldtek be a Magyar Turizmus 
Zrt. évről évre népszerűbb szak
dolgozat-pályázatára 2005. őszén. 
Az áprilisban megtartott ered
ményhirdetésen két kategóriában 
összesen hat nyertest hirdettek.

A szakmai zsűri az alapos, tudomá
nyos igényű munka kategóriában az 
első díjat Praznovszky Hajnal, egyete
münk Közgazdasági Tovább-képző 
Intézetének hallgatója, Kastélyhasz
nosítás Magyarországon című szak- 
dolgozatának ítélte. Varga Tímea, a G 
Kar Szolgáltatásmenedzsment szak 
hallgatója dolgozata a harmadik lett 
ugyanebben a kategóriában. Szakdol
gozatának témája ,,A hazai konferen
ciaturizmus fejlesztése nemzetközi ta
pasztalatok tükrében”. A Magyar Tu
rizmus Minőségi Díj Programjának 
kritikai elemzése és várható fogadtatá
sának vizsgálata a szállodaiparban c. 
szakdolgozat, Fazekas Eszter munká
ja  -  G Kar Szolgáltatásmenedzsment 
szak -  a zsűri különdíját érdemelte ki. 
A díjakat Dr. Somogyi Zoltán, a Ma
gyar Turisztikai Hivatal elnöke adta át 
a nyerteseknek.

A Magyar Turizmus Zrt. 2006. évi 
szakdolgozat-pályázatának részletes 
feltételeiről az intézményvezetők és 
tanszékvezetők postai úton kapnak tájé
koztatást, tudta meg lapunk a kiíróktól.
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Első udvarhölgy 
a Miss Universe Hungary-n

A Miss Universe Hungary szépségverseny második helyezettje, a másodéves élelmiszermémök hallgató Soós 
Anita nem szeretné, ha erről a versenyről ismernék meg az emberek. Számít ugyan egy-két felkérésre, ajánlat
ra, de nem gondolja, hogy alapjában megváltozna az élete. Számára a tanulás a legfontosabb; úgy tartja, 
a szépség múlandó, a megszerzett tudás viszont maradandó. Az élelmiszermérnök hallgatóknak sok kötelező 
gyakorlati órájuk van, nincs is mód a lógásra, hiányzásra. (írásunk a 3. oldalon)

Hírek

Celebrating Integration 2006
Magyarország csatlakozásának má
sodik évfordulója alkalmából az EVK 
Szakkollégium május 2-3-án konfe
renciát tartott az európai integráció 
jövőjéről. Előadást tartott Balázs Péter 
egyetemi tanár, Gábor György, az Eu
rópai Bizottság Magyarországi Képvi
selete vezetője, és Alexander Blandl. 
A konferencia védnökségét Dr. Ferdi
nand Mayrhofer-Grünbühel, Ausztria 
nagykövete vállalta.

❖
Elit Kutató Központ

A magyar politikai elit változásának 
hosszú és rövid távú változásairól 
tart konferenciát a Politikatudomá
nyi intézet Elit Kutató Központja 
május 19-én a 2001-es teremben. A 
kutatók „Kormányzás és képviselet”. 
„A magyar politikai elit eredete”, 
„A női képviseleti elit csoportjai” té
maköreit járják körül.

❖
Együttélésre ítélve

A zsidók és a palesztinok küzdelmét a 
Szentföldért írta meg Rostoványi Zsolt 
tanszékvezető egyetemi tanár Együtt
élésre ítélve címmel. A könyvet április 
25-én mutatta be Bayer József akadé
mikus egyetemünk HI-as előadójában.

A z  Országgyűlés és a Külügyminisztérium pályázata

A legtöbbet tudjuk az Európai Unióról
Az Európai Unióhoz való csatlako
zásunk évfordulóját újabb hallga
tói sikerrel ünnepelheti a Budapes
ti Corvinus Egyetem. Pályamun
káikkal diákjaink végeztek az élen 
az országgyűlés elnöke és a kül
ügyminiszter által kiírt uniós tag
sággal kapcsolatos pályázaton.

Lapunk újságírója, a Kitekintő rovat 
vezetője, Vári Sára a rá jellemző sze
rénységgel soha nem árulta volna el, 
hogy különdíját nyert pályamunkája 
„Magyarország az Európai unióban, az 
Európai unió a világban” című pályáza
ton. A lapokban olvastuk a jó hírt, hogy 
hallgatóink végeztek az élen az ország- 
gyűlés elnöke és a külügyminiszter által 
meghirdetett pályázaton. Az első díjat 
és az azzal járó jelentős pénzjutalmat 
Balogh Jeremiás Máté, harmadéves 
hallgatónk hozta el a ,Jő bornak is kell 
a cégér” jeligéjű dolgozatával. A ma
gyar borászat csatlakozás utáni helyze
tét vizsgálta. A csatlakozással megnyíló 
határok következtében csökkent a ma
gyar bor versenyképessége -  ennek a 
problémáját kutatta győztes pályamun
kájában Máté. Úgy találta, hogy a kö
zösségi marketing hiányában csökkent 
a versenyképesség; és megoldást is kí

nált. Vári Sára a nemzetközi fejlesztési 
együttműködésről írta különdíjban ré
szesült tanulmányát. „A nemzetközi 
fejlesztési együtt-működés uniós köte
lezettség, ezért is fontos, hogy politikai 
konszenzus legyen a témában”, mond
ja. ,M int donorország, nem csak a hazai 
szegényekhez kell szolidárisnak len
nünk. Pályázatomban azt vizsgáltam, 
mit tehetnek a különféle társadalmi 
szereplők ennek megvalósulásáért”,

nyilatkozta a Népszabadságnak. Tősér 
Júlia, a Társadalom-tudományi Kar 
hallgatója ül. díjat nyert a „Százholdas 
Pagony” jeligéjű dolgozatával. A parla
menti díjkiosztón Mandur László alel- 
nök úgy értékelte: a pályázatra beérke
zett dolgozatokból az látszik, hogy a fő 
kérdés a kihívásoknak történő megfele
lés. Rámutatott: az egyetemisták pálya
munkáiból kiderült, hogy az új generá
ció tagjai egyre jobban értik és érzik,

hogy mit jelent az Európai Unió, és 
hogy Magyarország is tagja lett a szer
vezetnek. „Ugyanakkor a ma fiataljai 
képesek arról is gondolkodni, hogyan 
tovább, milyen kihívások előtt áll az 
Unió, s tagjaként Magyarország” 
mondta.

Somogyi Ferenc külügyminiszter 
szerint, az Unió tíz tagú bővítése si
kertörténet volt, amely pozitív hozzá
járulást jelentett, s a tagság új 
minőséget hozott Magyarország szá
mára is. Rövid idő alatt szerves részé
vé váltunk az Uniónak, részesei let
tünk az uniós döntéshozói folyama
toknak, s hozzájuthatunk azokhoz a 
forrásokhoz, amelyek segítik az uniós 
törekvésekkel egyirányú magyar tö
rekvések megvalósítását” mondta. A 
külügyminiszter utalt arra, hogy Ma
gyarország számára strukturális és 
kohéziós feladatokra a következő hét
éves költségvetési időszakban 22,6 
milliárd euró áll rendelkezésre.

Az idén m ár kilencedik alka
lommal m eghirdetett felhívásra 66 
pályam unka érkezett. A díjnyertes 
tanu lm ányokat az O rszággyűlés 
Hivatala kö te tben  jelentetik  meg.
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Dísznövény szakkiállítás
Mint minden évben, április utolsó he
tében rendezték meg a Budai Arboré
tum területén a színpompás dísznö
vény kiállítást és vásárt. Bonsai, kak
tusz és orchidea kiállítás, virágköté
szeti verseny várta a látogatókat. Az 
évszázados arborétum számtalan ötle
tet adott a növények alkalmazásáról.

❖
DUE Ifjúsági sajtófesztivál

Közönségtalálkozók, kulisszatitkok, 
díjátadás -  ez volt a XIII. Országos 
Ifjúsági Sajtófesztivál programja. A 
zsúfolásig megtelt FMK-ban a Köz
gazdászt tanulmányozták a középis
kolás újságok munkatársai, tapasz
talatot, szerkesztési technikát is ta
nulva újságunkból.

❖
Aula Könyvvásár

Az Aula Kiadó május 31-ig kedvez
ményes könyvvásárt rendez. Az 
egyetemi polgárokra vonatkozó 
20%-os kedvezményt megnövelve 
áraiból 30% kedvezményt ad. Egyes 
könyvekből további 10%, vagyis 
összesen 40% kedvezményt biztosít 
a két egyetemi könyvesboltban.

❖
Könyvtári nyitvatartás

A központi könyvtár pünkösdkor, 
június 5-én zárva lesz. A vizsgákra 
készülést segíti, hogy május 27-én, 
június 3 -10-17-én , szombatokon 
9-től 20 óráig nyitva tart. Június 
26 és július 29. között az olvasóter
mek rövidített nyitvatartással üze
melnek. Tájékozódj a honlapon!

Vári Sára pályamunkája témájául a nemzetközi fejlesztési együtt
működést választotta különdíját kapott érte
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Uj eligazító táblarendszer készül
A Fővám téri Vámház épülete 
meghatározó szerepet tölt be az 
Egyetem működésében, itt van az 
Egyetem központja, rektora, itt 
ülésezik a Szenátus és ez a szék
helye a Gazdasági Tanácsnak is. 
Az épület része a városképnek, a 
Duna-parti panorámának, nép
szerű hely fotózáshoz és mozgó
képfelvételek készítésére nem 
csak a turistáknak, hanem a ha
zai és nemzetközi médiaszereplők 
számára is.

Az épületbe lépő számára sokko
ló, hogy nagy tömegben érkeznek 
emberek, gyakran egy időben, 
ugyanakkor a tömeggel együtt 
érkező, esetleg helyismerettel nem 
rendelkező látogató -  legyen ő bár
milyen céllal érkező -  semmilyen 
egyértelmű információt nem kap a 
belépésnél. Nincs kihez fordulnia, 
nem lát eligazító táblákat, toporog, 
amíg valaki -  gyakran tanár, vagy jól

nevelt hallgató -  meg nem kérdezi 
tőle, hogy segíthet-e.

Tudjuk, hogy az első benyomás 
fontos, gyakran ilyen helyzetben 
dőlnek el dolgok hosszú távra, a ne
gatív benyomások megmaradnak.

A rendezetlenség pedig vonzza 
azokat a személyeket is, akik ezen 
helyzetet kihasználják és különféle -  
-  nem az épület rendeltetésszerű 
használatával kapcsolatos -  céllal ér
keznek. A nyitott intézménybe a sza
bad belépés vonzza a „tájékozódó
kat” is, akik máskor már nem „ne
mes céllal” érkeznek és a rendetlen
ség szülte helyzetet könnyen hasz
nálják ki. Ezért a kommunikációs 
iroda új tájékoztató rendszer koncep
cióját dolgozta ki, melyhez a javasla
tokat Szelei Katalin váija.

A tervek szerint a bejárati ajtónál 
levő két gombában recepció műkö
dik majd, az információt diákok 
szolgáltatják. Ott lesz minden tudni
való a képzési kínálatról, telefonos

információt is adnak és fogadják a 
terjesztésre szánt újságokat is. Meg
szűnik az össze-vissza plakátolás, er
re is van határozott elképzelés. Ke
reskedelmi áru- és szolgáltatásrek
lám a fizetős hirdetési felületeken 
jeleníthető meg, így a Közgazdász is 
rendelkezésére áll a hirdetőknek.

Épületünk Budapest egyik leg
szebb műem léki védettségű épüle
te, ezért vigyáznunk kell rá. Az 
épület falára semmit nem lehet k i
helyezni, ragasztan i, szögelni! 
Ezért használjuk a paravánokat, 
am elyek azonban m ár eléggé el
használódtak. Egységes könnyen 
kezelhető paravánnal a tervek sze
rint az EHÖK, a HŐK, valam int a 
szakkollégium ok is rendelkezné
nek. A közérdekű inform ációkat az 
egyetem  honlapján biztosított he
lyen találhatják majd meg a hallga
tók.

rés

Új kettős diplomások
A Budapesti Corvinus Egyetem 30 
hallgatója a Német Szövetségi 
Köztársaság Nagykövetségén vette 
át áprilisban a Német Nyelvű Gaz
dálkodástudományi Képzés (DSG) 
sikeres elvégzéséről a bizonyít
ványt, közülük négyen felvételt 
nyertek a K ettős Diploma prog
ramra. Négy hallgató a Passaui 
Egyetem diplomáját is átvehette, 
akik a magyar közgazdász diplo
ma mellé a Diplom Kaufmann/ 

sFrau-t is megszerezték.

A B udapesti Corvinus Egyetem  
a N ém et N yelvű G azdálkodástu
dom ányi K épzés (D SG ) tiz e n 
eg y ed ik  ün n ep é ly es b iz o n y ít
v án y o sz tásá t ta rto tta  a N ém et 
Szövetségi K öztársaság N agykö
vetségén  2006. áp rilis  7-én . 
A DSG kurzusok  célja , hogy a 
m agyar hallgatók  a m ár felvett 
tan tá rg y a ik  m e lle tt leh e tő ség et 
kapjanak a gazdálkodástan  tém a
köréből szerzett ism ereteik  ném et 
nyelven való elm élyítésére.

2003. áprilisában írta alá a Bu
dapesti Corvinus Egyetem  a 
Passau-i Egyetemmel a kettős dip
loma kiadásáról szóló szerződését, 
amellyel mindkét egyetem hallga
tói számára lehetőséget nyitottak a

két egyetem diplom ájának m eg
szerzésére. Az alapozó képzés 
(3 év) elvégzése után a hallgatók 
szakosító képzésben vesznek részt, 
am elynek négy félévéből kettőt a 
saját egyetemükön, kettőt pedig a

partner egyetem en végez nek a 
hallgatók. A magyar hallgatók pas
saui tanulm ányait a Német Szövet
ségi Kormány a DAAD-on keresz
tül támogatja. A ném et hallgatók a 
Corvinus angol nyelvű programjá
ban tanulnak. Az előírt kurzusok

szigorúan szabályozottak , a két 
diplom a kiadása a partner egyete
meken folyó képzés kölcsönös elis
merése alapján történik. A Passaui 
Egyetem  rektorátó l, Dr. W alter 
Schweitzertől és Dr. M észáros Ta

mástól a Budapesti Corvinus Egye
tem rektorától az idén négy hallga
tó, Lakatos Veronika, Kovács Lász
ló Tam ás, L inzm ayer E szter és 
M ajnár Anikó vehették át passaui 
diplomájukat.

sz-s

A Passaui Egyetem rektorától Dr. Walter Schweitzertől és Dr. Mészáros 
Tamástól a Budapesti Corvinus Egyetem rektorától az idén négy hallga
tó, Lakatos Veronika, Kovács László Tamás, Linzmayer Eszter és 
Majnár Anikó vehették át passaui diplomájukat

Pályázat az Európai Vállalkozási díjra
Az Európai Bizottság Vállalkozási és Ipar Főigazgatósága -  idén első alkalommal -  meghirdette 
az Európai Vállalkozási Díjat, melyet minden év decemberében oszt ki öt kategóriában, továbbá 
odaítéli az összességében legjobb programnak a zsűri nagydíját.
A díjra helyi és regionális hatóságok által működtetett kis- és középvállalkozás-fejlesztési prog
ramokkal lehet pályázni, beleértve azokat az együttműködéseket, PPP-konstrukciókat is, amelyek 
a közszféra és vállalkozások, vállalkozói szervezetek, illetve civil szervezetek között jöttek létre. 
A pályázatot a programokat, intézkedéseket működtető települési, kistérségi, megyei, illetve regi
onális hatóságok, vagy a lebonyolításukat végző közreműködő szervezetek nyújthatják be. Vállal
kozások, vállalkozói szakmai szövetségek, civil szervezetek számára kizárólag olyan együttmű
ködési programokkal van mód a nevezésre, melyeket valamely állami, önkormányzati hatósággal 
együtt valósítanak meg.
Az Európai Vállalkozás Díj első fordulójára nemzeti szinten kerül sor, amely esetében a pályáza
tok benyújtásának határideje 2006. május 31. További információk a www.gkm.gov.hu honlapon.

Sikerrel versenyeztek  
ökonom étereink

A Budapesti Corvinus Egyetem kép
viseletében hatfős hallgatói csapat 
vett részt április 27-én és 28-án az 
Econometric Game 2006 nevű 
ökonometriai versenyen. A verseny, 
amelyen 15 kvantitatív pénzügyi te
rületen kiemel-kedő európai egye
tem vehet részt immáron hatodszor 
került megrendezésre Amszterdam
ban. A mieink hatodikak lettek.

A verseny két ökonometriai esetta
nulmány kreatív megoldását foglalja 
magában -  a probléma megragadásá
tól egészen a számszerű eredmények 
előállításáig - ,  majd a következtetések 
prezentálását. Az elmúlt években a té
ma általában pénzügyi területről került 
kiválasztásra, de szóba jöhet munkapi
aci, pénzügyi, vagy akár „sportökono- 
metriai” (pl. fogadóirodáknak, segít-e 
egy edző egy csapaton, ki milyen esél
lyel nyer stb.) téma is.

Az idén a 2003-as Nobel-díjas 
Robert Engle friss munkássága nyo
mán pénzügyes téma volt a feladat, 
amiből a csapat tagjainak bevallása 
szerint alig értettek sokáig bármit is. 
Ahogy fogalmaztak „nem volt a pro
filunk”. „De a kétszer öt óra alatt vé
gül kiszámoltunk ezt-azt, progra- 
mozgattunk, összekaptunk belőle két 
beszámolót, és egy inkább játékos, 
mint kompetitiv prezentációt, és ez
zel helyezettek lettünk”, számolt be 
lapunknak Sándor László.

A 15 csapatból hatot tartott érdemes
nek komolyabb megfontolásra a zsűri, 
ergo ez az első hat, és ebben benne van 
a Corvinus. Jegyezték az új nevünket! 
Az első háromba már nem kerültünk 
be, Oxford, Párizs, Amszterdam előt

tünk végzett, de Rotterdammal és Kop
penhágával holtversenyben voltunk.

A csapat a Közgazdaságtudományi 
Kar intenzív módszertani képzésű 
Makrogazdasági elemző és előrejelző 
főszakirányának, illetve Doktori Iskolá
jának ökonometriával foglalkozó hall
gatóiból állt. A siker kovácsai: Vigh 
Melinda, Bauer Péter, Erdélyi Dániel, 
Komáromi András, Sándor László és 
Varga Balázs, já rm unknak  volt alkal
ma nyugati egyetemek (épp az amszter
dami UvA) mester-fokozatú ökonome- 
tria-programjába is bekapcsolódni egy- 
egy félév erejéig, negyedik társunk al
kalmazott matematikusi végzettsége 
után doktorál a szakmánkban. A Ma
gyar Nemzeti Bank, a Pénzügyminisz
térium és a Központi Statisztikai Hiva
tal kutató osztályainak elemző gyakor
nokaiként, főállású munkatársaiként is 
szereztünk már tapasztalatokat”, ismer
teti Sándor László. Szombaton a 
Királynő Napja nevű összvárosi buti, 
sőt, még á Rembrandt születésének 
200. évfordulójának tiszletetére szerve
zett kiállítás is szerepelt a programban. 
A versenyen Európa kiemelkedő egye
temeinek legjobb, ökonometriával fog
lalkozó diákjai vesznek részt, a megol
dandó eseteket neves holland ökono- 
méterek dolgozzák ki. Kezdetben csak 
holland egyetemek versengtek egymás
sal, és csak 2002-től vált nemzetközivé, 
egyre több résztvevő országgal. Euró
pában a hollandiai ökonometria képzés 
a legrangosabbnak számít, ez az egyet
len ország Európában, ahol Bachelor 
szinten is van ökonometria képzés.

Vári Sára

Elment a nagy „helyettes”
Egyetem ünk rektora búcsúztatta Dr. Kupcsik József professzort, aki 
„2006. április 13-án rövid, súlyos betegségben hunyt el”, így olvashat
ju k  a gyászjelentésben a megváltoztathatatlant. A zt m ár csak a hozzá 
közel állók tudhatják, hogy szeptem berben lett volna 75 éves. A búcsú
beszéddel köszöntünk el a professzor úrtól.
N em  lehetett rajta látni, nem lehetett érezni a korát, talán senki nem is gon
dolta, hogy az a bizonyos rövid, de súlyos betegség egyáltalán legyőzheti. 
Még nem régen üzent, hogy bár zavarni nem akar, de szívesen benéz hoz
zám. Ez a találkozó már örökre elmarad.

Kupcsik József, a „nagy helyettes”, egyetem ünk em eritus professzo
rának élete egy volt ezzel az egyetemmel. 56 évet, egy em beröltőt tö l
tött el először hallgatóként, m ajd az oktatói beosztások m inden grádi
csát végigjárva ebben az intézm ényben.

1954-ben miután a hajdani M arx Károly Közgazdaságtudományi 
Egyetem en megszerezte diplom áját a Statisztika Tanszék tanársegédje
ként kezdte, amely tanszéknek éppen 30 évvel később lett egyetemi ta
nára, majd 2001-től emeritus professzora. Különleges dolog ez. M inden 
bizonnyal kevesen mondhatják el m agukról azt, am it ő, hogy élete a 
család m ellett valóban az egyetem és a statisztika volt. Teljesítményei 
m inden bizonnyal ez utóbbiban is vitathatatlanok. Ezt bizonyítják pub
likációi, tudományos testületi tagságai, az MTA Statisztikai és D em og
ráfiai Bizottságaiban végzett tevékenysége, az Országos Statisztikai Ta
nács elnökhelyettesi, a M agyar Statisztikai Társaság elnöki tisztségei, a 
Nemzetközi Statisztikai Intézetben vállalt szerepe. Olyan speciális dí
jakat szerzett m int a Fényes Elek Szakirodalmi Nívódíj, a Fényes Elek 
Emlékérem , a Keleti Károly díj. M indezeket oktatói-kutatói m unkássá
gáért, könyveiért, jegyzeteiért kapta, am elyek legkiem elkedőbb elemei 
a gazdaságstatisztikához, az ágazati kapcsolatok mérlegének alkalm a
zásához köthetők.

http://www.gkm.gov.hu
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A  Hónap Hallgatója: Soós Anita

Siker, fény, csillogás de nem a vásznon
Hosszú haj, rövid ész -  bölcselked- 
tek annak idején ük- és déd- 
szüleink, mai változatban pedig az
zal nyugtatjuk magunkat: a nagyon 
szép nők korlátozott észbeni képes
ségekkel vannak felvértezve, így in
telligenciában nehezen veszik fel a 
versenyt nőtársaikkal. A tézisre si
került ellenpéldát találnom, ezért 
néhányunkat el kell keserítenem: 
léteznek szép és mégis rendkívül ér
telmes hölgyek. Egyikük megisme
réséhez nem is kell messze menni: 
egyetemünk másodéves élelmiszer- 
mérnök hallgatója, Soós Anita a 
Miss Universe Hungary idei szép
ségversenyének első udvarhölgye, 
azaz második helyezettje lett.

Annyim szerény és visszafogott vol
tál a fotózás során. A legrangosabb 
szépségverseny első udvarhölgyeként 
ennyire kevés önbizalom lenne benned?

S.A.: A szüleim úgy neveltek, 
hogy ne képzeljek sokat magamról. 
Ráadásul a szépség igazából nem 
minden. Minden ember szép vala
hogy: vagy a szemed szép, vagy a 
szád, a hajad, a fogaid, mindenkiben 
van valami szép. Inkább a belső érté
kek, amik jobban dominálnak.

Akkor milyen indíttatásból jelent
keztél a versenyre?

S. A.: Nem én jelentkeztem, ha
nem valaki benevezett. A mai napig 
nem tudom, ki volt az, nyilván vala
melyik barátom lehetett, de ez azóta 
sem derült ki. Egyszer csak kaptam 
egy levelet, hogy két nap múlva je 
lenjek meg az előválogatón. Nem 
szerettem volna indulni a verse
nyen, de a barátok, akik tudtak róla, 
azt mondogatták, hogy nem min
denkinek küldenek meghívót, úgy
hogy tessék szépen elmenni. Nagy 
duzzogva megjelentem a válogatón, 
de csak azzal a feltétellel, ha a 
barátnőm elkísér. Végül aztán ebből 
az elődöntőből bejutottam  a 
középdöntőbe, onnan pedig a dön
tőbe. Viszont csak nagyon kevesek
nek mondtam el, hogy elindultam 
ezen a szépségversenyen, emiatt ki
csit nehezteltek is rám a barátok, 
akik a sajtóból értesültek róla, hogy 
második lettem.

Hogyan zajlott a döntő, mit kellett 
csinálnotok?

S. A.: Maga a döntő, amit a nézők 
a televízióban is látnak majd, egy

showműsor, amelyre egy héten ke
resztül tanultuk a táncos koreográfi
át, reggeltől estig folyamatosan. 
Szinte minden percet beosztottak 
napközben, kemény próbákra já r
tunk, éppen csak reggelizni, ebédelni 
és vacsorázni jutott idő. A döntőben

aztán ezt a produkciót mutattuk be, 
továbbá látott bennünket a zsűri biki
niben, koktél- és estélyi ruhában.

Mennyire volt nehéz 22 nőnek ösz- 
szezárva élni egy hétig? Mennyire 
érezted magad idegennek közöttük?

S. A.: Az összezárás csak 2-3 főre 
vonatkozott, hiszen ennyien laktunk 
egy szobában. Egymás megismeré
sére nem jutott túl sok idő, inkább 
csak a hét közepére tudtunk vala
mennyien egymásról, kezdetben 
többnyire mindenki a szobatársakkal 
ismerkedett. Az egész tábor nagyon 
jó  hangulatban telt, mindent együtt

csináltunk. Rivalizálás egyáltalán 
nem volt közöttünk -  bár sokan az 
ellenkezőjét hiszik. Természetesen 
voltak olyan pillanatok, amikor 
menekülhetnékem támadt a lányok
tól, de szerencsére kevés ilyen eset 
fordult elő. Tény és való, hogy igen

ritka, amikor a szépség az intelligen
ciával együtt jár. Ami talán inkább 
nehéz volt, hogy m inden reggel 
sminkben, szép frizurával kellett 
megjelenni, enélkül ki sem tehettük a 
lábunkat a szobából, különben visz- 
szazavartak.

Mire jó  az első udvarhölgyi cím? 
Mivel jár?

S. A.: Mindenki azt hiszi, hogy ha 
megnyersz egy ilyen versenyt -  vagy 
második leszel - ,  teljesen megválto
zik az életed, modell leszel, fotózá
sokra mész, nem is jársz többé iskolá
ba. Ebből semmi nem igaz. Mondjuk

én nem is szeretném, hogy bármi 
megváltozzon. Első udvarhölgy let
tem, lezáródott ez a feladat. Nem sze
retném, hogy erről a versenyről is
merjenek meg az emberek. Egy-két 
felkérés biztosan érkezik, nyilván ka
pok ajánlatokat, de az első az iskola, 
egyértelműen. Nagyon sok gyakorla
tom van az egyetemen, amelyeken 
kötelező ott lenni, így nem tudok so
kat hiányozni. Mert a szépség az egy 
múlandó dolog, az intelligencia, a 
megszerzett tudás az, amit nem vehet 
el tőled senki.
. Mégis milyen típusú felkérésnek 

tennél szívesen eleget? Mi az, amihez 
ambícióid vannak?

S. A.: Ezt mindenképpen az 
egyetemtől teszem függővé, és per
sze a szüleimnek is van beleszólá
suk. Különösebben nem számítok 
konkrét felkérésekre, de ha valami 
utazással egybekötött lehetőség 
adódna, azt szívesen elvállalnám. Il
letve a Miss Universe Hungary má
sodik helyezettjeként egy-két világ- 
versenyre kimehetek, amelyeket én 
is kiválaszthatok, de Fásy Adám, a 
licenc tulajdonosa is kijelölhet vala
melyikre.

Biztosan sok nőtársunkat érdekli, 
van-e valami titkos recepted, Neked 
például mit kell tenned a jó  alakodért?

S. A.: Szerintem ebből a  szem
pontból a legszerencsésebbek közé 
tartozom. A versenyen is például raj
tam kívül alig ettek a finyok, min
denki diétázott, számolta a kalóriá
kat. Én viszont nagyon szeretek enni, 
a finom ételekről soha semmi pénzért 
nem mondanék le, főleg a desz- 
szertekről nem. Inkább úgy vagyok 
vele, hogy elmegyek egyszer-kétszer 
aerobicozni vagy futok egy-két kört, 
de a finomságokról nem mondok le. 
Mondjuk versenytáncolok is, így a 
heti kötelező mozgás megvan. C- 
osztályos latin versenytáncos vagyok.

Tehát a sport szerves része az éle
tednek?

S.A.: Igen, egészen kis gyermekko
romtól kezdődően a szüleim rendsze
resen járattak uszodába, balettozni, 
kajakozni, társastáncra, majd később 
versenytáncra. Tizenévesen, amikor 
még kajakoztam, Magyar Bajnok is 
lettem. Mára a tánc lett a fontosabb.

Említetted, hogy nagyon szeretsz 
enni. Főzésben és sütésben is jeles
kedsz?

S. A.: Igen, imádok sütni-főzni. 
Otthon a hétéves húgommal szok
tunk tüsténkedni, de a magam ked
vére is készítek különféle ételeket. 
Kedvencem az ananászos, tejszí
nes csirkem ell hasábburgonyával 
és a képviselőfánk. Mivel nagyon 
édesszájú vagyok, bárm ilyen süte
ményt szívesen készítek, kívánság 
szerint.

így már érthető, miért választot
tad az 'élelmiszermérnöki szakot. Mik 
vele a terveid?

S. A.: Egy évem van még a szako
sodásig, igazából addig kell eldönte- 
nem, mivel is szeretnék komolyab
ban foglalkozni. Választhatom  a 
minőségbiztosítást, menedzsermar
ketinget, biotechnológiát, b ioku
tatást, sör- és szeszipari vagy például 
szőlész-borász szakirányt. Rengeteg 
lehetőség van, ezek közül talán a 
szőlész-borász áll legközelebb hoz
zám. Annak ellenére is, hogy kevés 
alkoholt iszom, hiszen a borásznak 
kóstolnia, ízlelnie kell a nedűt, nem 
meginnia. Mindenképpen olyasmivel 
szeretnék foglalkozni, hogy a mun
kám során emberek között mozog
jak, kommunikáljak, akár tánctanár
ként, akár pszichológusként, csak 
nem egy laboratóriumban egyedül, 
kémcsövek között.

Hogyan látod az elkövetkező pár 
évet?

S, A.: M indenképpen szeretnék 
egy évet külföldön, angol nyelvte
rületen tölteni, ez már konkrét, ha
tározott terv, de a táncot is folyta
tom, illetve lenne kedvem tanítani 
is. Még elsőévesként elvégeztem a 
Testnevelési Egyetem  táncoktatói 
képzését, és már tanítottam  is gye
rekeket és felnőtteket, ezt semmi
képp nem hagynám abba. Valamint 
szeretném elkezdeni itt az egyete
men a közgazdász szakot. A szép
ségversennyel semmi tervem, ez 
volt az első és utolsó, amin indul
tam. Ahhoz nagyon nagy önbizalma 
kell legyen az embernek, hogy új
ból megpróbálja. Egy értelmes nő 
egyszer elindul egy ilyen verse
nyen, tudja, hogy így és így néz ki, 
és azon nem akar változatni, példá
ul azért, hogy minél jobb helyezést 
érjen el. Inkább a tanulásban szeret
nék haladni, fejlődni.

Nagy-Szilitsán Eszter

Csábos mosoly: az udvarhölgy volt már Miss Éden és a Mazda arca is

Ez a kérdés, válasszatok!A hónap első felében kell a har
madéveseknek szakirányt válasz
tani. No de melyik legyen az a sok 
közül? Ehhez segítséget nyújtottak 
a szakiránytájékoztatók. A G kari 
szakiránytájékoztatón, ahol jelen 
voltam, mivel nem voltam még biz
tos abban, mely főszakirányt kívá
nom felvenni, rendkívül érdekes 
impulzosok értek.

Furcsa, hogy a sztereotípiák 
mennyire befolyásolnak minket, 
mennyire egyszerű ránézésre dönteni 
és ítélkezni. Bár azért ehhez a kép
hez jelentősen hozzájárul az, ami a 
tanszékekkel kapcsolatban már ko
rábban tapasztaltunk. Ahogy végig
néztem a tizenegynehány felszóla
lón, akik a tanszékük nevében pró

bálták szabályosan „eladni” a szakot, 
furcsa következtetéseket vontam le a 
körülöttem ülőkkel egyetemben.

Például milyen furcsa, hogy egyes 
emberek úgy alkalmazkodnak a tan
székükhöz, mint mondjuk ahogy az 
ember egy idő után a kedvencéhez 
szokott. Egy általános kép él a hall
gatókban egy-egy tanszék oktatóival ’ 
kapcsolatban, amely az első 3 év 
alatti találkozások során alakult ki. 
Ez a kép csak megerősödhetett a 
mostani szakiránytájékoztatón, mi
vel mindenkitől azt kaptuk, amit vár
tunk.

A számvitelesek nem árultak

zsákba macskát, hiszen ha az első 
rajzok egyike nem egy kis akasztófa 
volt az oviban, akkor valószínűleg én 
nem vagyok elég elkötelezett (vagy 
öngyilkosjelölt). Amennyire lehetett, 
megrémítették az embereket, hiszen 
valószínűleg aki számviteles akar 
lenni, az nem a tájékozatón fogja el
dönteni. Számvitel főszakirányos 
ismerősöm mesélte, hogy azért ők is 
szoktak ám bulizni, és ők nem tekin
tik magukat másoknak, csak a „fel
sővezetés” sulykolja beléjük, hogy 
ők azok. N os...

A közhangulat mindig jelezte a ta
nároknak, hogy éppen mennyire ér

dekli őket az adott szakirány, ami 
sokszor tiszteletlen volt (vagy ősz
inte, nézőpont kérdése). Az azonban 
biztos, hogy bármennyire is kedvel
tük az adott tanárt, vagy a mondan
dóját, egy idő után, ha nem releváns 
dolgokat közölt (például heti hány 
italozás van benne a tantervben), bi
zony beszéltünk. Mondhatni zsibvá
sárt hangulat volt, nagyobb, mint egy 
előadáson hétfő délelőtt (na nem reg
gel, mert akkor még mindenki alszik 
vagy otthon, vagy az előadóban).

A legtöbb felszólaló tehát meg
próbált érdekes dolgokat mesélni, hi
szen az a hallgató, aki valóban ko

molyan gondolkodik, az megnézi a 
honlapon közzétett információkat, és 
nem a szakiránytájékoztatón próbál
ja  meg az olvashatatlan betűnagysá
gú, következő két évre vonatkozó 
operatív tantervet kielemezni.

Az utolsó előttiként felszólaló és 
késve érkező Dobák tanár úr megjele
nésekor mindenki jobbra tekintett, 
ami zavarta az éppen beszélőt. A 
vezetés-szervezés főszakirány mindig 
nagy népszerűségnek örvend. (Vagy a 
tanár úr örvend ennek, nem tudni...).

Összefoglalva, nehéz a választás, 
de felsőbbévesek szerint kevés 
kivételtől eltekintve teljesen mind
egy, hogy mit választunk, ezen múlik 
a legkevesebb. íg^ legyen.

Kalmár Júlia
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IS C  Kultúrák Bemutatkozása

Délutáni férgét eg-parti az aulában
Ebben az évben a tavaszi szünet kö
zepén került megrendezésre a Kul
túrák Bemutatkozása esemény az 
International Studies Center szer
vezésében. Ennek annyi előnye volt, 
hogy sokak örömére a kevesebbnek 
több jut alapon valamivel jóllakot- 
tabban és „emelkedettebb” hangu
latban múlatták az időt az érdek
lődők, de természetesen az aula el
kerített részében nem a táplálkozási 
szükségletek kielégítése volt a fő cél.

Leszámítva az időnként diszkóvá 
alakuló egyetemen tartott bulikat, ke
vésszer nyílik alkalom arra, hogy 
Marx Károly és Nagy Imre vigyázó 
szemei láttára perdüljenek táncra 
tűzrőlpattant mexikói kisasszonyok, 
vagy orosz fiatalemberek nemzetközi 
uniformisban, farmerben. Pedig való
jában ez rendezvény a Kultúrák Bemu
tatkozása lényege, amit már hetedszer
re rendeztek meg. Célja pedig, hogy az 
egyetemen tanuló, a világ minden tájá
ról érkező -  Pekingtől Kaliforniáig -  
külföldi diákok és corvinusos hallga
tók megismerhessék a képviselt nem
zetek kultúráját, szokásait, táncait, ze
néit és konyhaművészetét. Sokak ne
vében állíthatom, hogy az utóbbiból 
származó kulturális sokkhatások „le
küzdése” volt a legnépszerűbb.

Az orosz pirozskitól kezdve az ame
rikai pitén keresztül a baklaváig, mi

szem szájnak ingere, terülj-terülj asz
talkám „elrendezésben” várta a kíván
csi „felfedezőket”. Az egyszerűbb, de 
mindenképp hangulatos kompozícióba 
rendezett szendvicsek mellett az egé
szen komoly, de semmiképp nem bü- 
féjellegű kínai ételek is helyet kaptak. 
Ugyan a nemzetüket képviselőkhöz 
intézett naivnak tűnő kérdésemre, 
hogy ők maguk készítették-e a specia
litásokat leginkább hangzatos étterem 
nevek és boltcímek volt a válasz, a leg
több látogató szerint ez semmit nem 
rontott az ízükön. Nemzeti italok- leg
inkább a rövidek -  felhozatalában sem 
szenvedett hiányt a Kultúrák Bemutat
kozása. Vodka, tequila, rizspálinka és 
rakija „mozgósította” a vállalkozó 
kedvű és lelkes „amatőr táncosokat”, 
hogy a latin táncokat előadó táncisko
la segítségével elsajátítsanak néhány 
egyszerű mozdulatot.

Elnézve az egymásba kapaszkodva 
táncoló és már-már porfelhőt kavaró 
„intemacionális embertömeget” az 
ISC vezetői határozott sikernek köny
velhetik el a 2006-os Kultúrák Bemu
tatkozása rendezvényt. Hisz mi más 
lenne az egész esszenciája, mint az 
orosz, amerikai, kínai, görög, török, 
magyar és még számtalan másik nyelv 
fél aulára összesűrített zűrzavarából 

A kulturális sokszínűség a ruhákon, a táncokban, az ételekben és az összeálló összetartó egység létrejötte, 
italokban is testet öltött Pulics Kitti
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Hagyomány 
a Corvinusos

Immáron hetedik alkalommal került 
megrendezésre a Budapesti Corvinus 
Egyetem Vezetéstudományi Intézeté
nek és EVK Szakkollégiumának közös 
szervezésében az Országos Esettanul
mány Verseny. A résztvevő tíz magyar- 
országi egyetemen kívül idén három 
határon túli -  révkomáromi, Csíkszere
dái és kolozsvári- csapat is érkezett, 
hogy összeméijék tudásukat a magyar 
gazdasági felsőoktatási intézmények 
diákjaival. A tét most sem volt kevés, 
hiszen a zsűriben évről évre kizárólag 
az üzleti élet független és pártatlan kép
viselői foglalnak helyet. A megméret
tetés tárgyául szolgáló esettanulmány 
idén a Carnation Zrt. aktuális helyzeté
ről szólt, melyre színvonalas és igen 
színes megoldási javaslatok születtek. 
Eredményhirdetésre a BM Duna Palo
tában megrendezett hagyományos 
díszvacsora keretei között került sor, s a 
győztes csapatot ismét a Budapesti 
Corvinus Egyetem legjobbjai, négy ne
gyedéves hallgató -  Baur Eszter, Stark 
Júlia Szilvia, Gyuris Zsolt és Németh 
Ders -  alkották. Megoldásuk nem csak 
problémaorientált, strukturált gondol
kodást, de komoly csapatmunkát és ki
váló prezentációs készséget is tükrö
zött. A versenyt, mint minden évben, az 
idén is több cég támogatásával sikerült 
megrendezni.

Reményi Dóra

ET!
Erre a félévre most utoljára igényelhető! 
Meddig? Május 15-ig! -  *

Mennyi? Akár 150 OOO Ft!

DiÁK HITEL

06-40-24-00-24
k e d v e z m é n y e s  t a r i f á v a l  h í v h a t ó  k é k  s z á m
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Félév végi vélem ények
Idén már véleményeztük a politi
kusokat, most az oktatókon a sor. 
A hallgatói véleményezés témája 
újra és újra előjön, hiszen minden 
félév végén találkozunk vele. Most 
május 19-től.

Ha sikerül megtartanunk az előző 
félév lendületét, akkor létrejöhet egy 
olyan rendszer, amely képes a hallga
tók véleményét teljességgel figyelem
be venni. Az előző félévi magas rész
vételi arány lehetővé teszi az adatok 
publikálását. Jelenleg a kari bizottsá
gok előtt áll a feladat, hogy levonják a 
tapasztalatokat, illetve, hogy eldönt
sék, melyek a publikálható adatok és 
mely oktatók érdemelnek elismerést.

Idén a véleményezési időszak 
már a vizsgaidőszak legelejétől, az
az május 19-től megnyílik a hallga
tók számára, és egészen nyár végé
ig, augusztus 31-ig lehetőségünk 
van kitölteni az on-line kérdőíveket. 
A rendszer várhatóan tovább bővül, 
többek között azokat a gyakori 
helyzeteket is igyekszik majd meg
oldani, amikor egy tárgynak több 
oktatója van.

Arról nem tudunk, hogy lesznek-e 
a véleménynyilvánítást serkentő 
ajándékok most is, de azt tudjuk, 
hogy az előző félévben fődíjként ki
sorsolt laptopot a Flaxcom Elektroni
kai Kft.-nek köszönhettük.

v. s.

Hirdessen a KÖZGAZDÁSZ-ban!

hirdetés méret egyszeri
megjelenés

3-8
megjelenés

1/1 oldal 265x361 mm 120 000 Ft 96 000 Ft
Junior page 210x250 mm 110 000 Ft 88 000 Ft
1 oldal 265x178 mm 8Q 000 Ft 64 000 Ft
3/10 oldal 157x178 mm 55 000 Ft 44 000 Ft
2/10 oldal 103x178 mm 45 000 Ft 36 000 Ft

A hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 30%, míg a 4 színű hirde
tésre 50% felárat kérünk. Ez előbbi előzetes egyeztetést igényel 
a felületi korlátok miatt. Áraink az áfát nem tartalmazzák!

A következő megjelenések a 2006/2007-es tanévben:
szeptember 20., október 10., november 10., december 10.

I____________________)
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Egyetemisták-e a közgazdászok?
Nem valószínű, hogy akad olyan 
közgazdász hallgató, vagy fiatal 
mérnökjelölt, aki ne hallott volna 
még a Duna két szemközti oldalán 
elhelyezkedő egyetemek rivalizálá
sáról.

Talán törvényszerű, hogy a folyó 
két ellentétes oldalán álló, szakma
ilag is eltérő egyetemek között ver
sengés alakuljon ki, ami diákokról 
lévén szó, kisebb nagyobb fricskák
tól sem mentes. Néhány kötélhúzó 
verseny, gúnydal, vagy interneten 
terjesztett kép a Fővám  téri 
„Szabadidőközpontról” talán e l
könyvelhető a diákélet egyfajta ter
mékeként. Az utóbbi időben azon
ban már néhány ízléstelenség hatá
rait súroló megmozdulásra is sor 
került. Közgazdász hallgatóként

nehéz pártatlanul írni az egyetemek 
közötti konfliktusokról. M indazo
náltal ezt m egelőzően nem igen 
hallhattunk olyan esetről, hogy 
közgazdászok ilyen nagy számban 
és szervezett módon tettek volna 
„látogatást” a Műegyetem főbejára
ta előtt, mint azt egy csoport BME 
hallgató tette nálunk tavaly szep
temberben.

A konfliktus eredetét kutatva 
valószinűleg mindkét féltől hasonló 
válaszokat kaphatunk: ”hát az úgy 
kezdődött, hogy a másik vissza
ü tö tt...” Egy dolog azonban bizo
nyos: az ellentét korántsem
újkeletű. A közgazdász-műszakis 
vetélkedés már szinte egy budapes
ti tradíció, ami elől úgy tűnik egy 
egyetemista sem térhet ki. A szá
momra talán legkedvesebb diák

csínyt már több mint harminc éve 
hajto tta végre néhány m űszakis 
hallgató. Ők már nyilván nosztalgi
kus hangulatban idézik fel azt az 
emlékezetes reggelt, amikor a Bu
dára tartó egyetemistákkal tömött 
47-es villamos vezetőjével bemon
datták a következőket: „Fővám tér. 
Közgazdászok szálljanak le, egye
temisták jöjjenek tovább!”

Úgy hiszem mindnyájunknak hiá
nyoznának az ehhez hasonló meg
mozdulások, hiszen valljuk be, mi is 
előszeretettel kreálunk vicceket a 
Duna „ellenséges” oldalán tanulók
ról. Ezeknek a vicceknek azonban a 
jó  Ízlés kell,hogy határt szabjon, 
hogy elkerülhessük a további túlka
pásokat

Rohoska Gábor

Gólyaképzés Műegyetem-módra
Minden közgázos szembesül előbb 
vagy utóbb azzal a ténnyel: bizony 
a Duna másik oldaláról ránk tek
intő egyetem diákjai nincsenek túl 
jó véleménnyel rólunk. De honnan 
ered ez az ellentét? S miért él ez 
már a gólyákban is olyan erősen? 
-  a Műegyetem egyik gólyakikép
zőjével, Poofeeval beszélgettem 
ezekről.

Úgy tudjuk, nagy múltra tekint 
vissza nálatok az újoncbeavatás. Ho
gyan kerülhet valaki a beavatok, az
az a seniorok közé?

-  Az újaknak már gólyatáborba 
jelentkezésükkor kell írniuk né
hány sort magukról az adatlapra, a 
tábor végén pedig a juniorok je l
lemzést írnak róluk, és egyben ja 
vasolnak is a tisztségre közülük. 
Az első seniorképzés a tavalyi év
ben volt nálunk, ez négy hétvégét 
vett igénybe, és arra szolgált, hogy 
kiszűrjék azokat, akik tényleg ko
molyan veszik ezt a feladatot. A 
közösségi élet nálunk a Schönherz 
Kollégium köré épül, itt minden 
szintnek van egy nevelőtanára, aki 
szintén a Szent Senior Schönherz 
Lovagrend tagja. Ez egy hierarchi
kus szervezet, tagjai a juniorok, ők 
a másodévesek, a seniorok és a lo
vagok, akik a kerekasztal tagjai, ők 
a vezetőség.

Ténylegesen rájuk van bízva a kol
légium vezetése?

-  A kollégiumnak megvan a dé
kán által kijelölt vezetője is, de a 
szintek életének m egszervezése 
nagyrészt így a diákok kezében 
van. A Kollégiumi Bizottság majd
nem minden tagja vagy senior, vagy 
lovag, mert azok, akik a gólyák ne
velésében vagy később a közösség
szervezésben részt vesznek, a kol
légium életében is részt akarnak 
venni.

Említetted a gólyák nevelését, és 
most térjünk ki külön a közgázos vo
natkozásra; ti vagytok hatással rá
juk, vagy ők már hozzák magukkal, 
hogy aki műszakis lesz, az utálja a 
Közgázt?

-  Szerintem már középiskolában

kialakult, hogy a műszaki beállí
tottságúak más szemmel néznek a 
közgazdásznak készülőkre; a köz
gazdász meg a jogász pálya már 
úgy lett nekünk előadva, hogy ne
kik nehéz lesz elhelyezkedni, ezt 
szemlélteti az a tipikus poén is, 
hogy: mit mond a végzett BME-s a 
végzett közgazdásznak? -  Sült 
krumpli lesz kólával!

Jó, én ezt még nem hallottam...
-  Tehát már korábban is benne 

van az emberekben, hogyha közgaz
dásznak megyek, akkor tényleg telje
sítenem kell ahhoz, hogy elhelyez
kedjek, itt a BME-VIK-en meg elég
gé ki van hangsúlyozva, hogy akár
milyen teljesítménnyel végzem is el, 
nagyon könnyű lesz jó  állást talál
nom. A gólyatáborban pedig a junio
rokkal beszélgetve előjönnek a ha
gyományok, mesélnek sztorikat a 
Közgázról, és azért bennünk volt, 
hogyha mi itt meg akaijuk mutatni, 
hogy mi is részei vagyunk ennek a 
közösségnek, akkor magunkra 
vesszük ezeket a dolgokat. Például 
az egyik ilyen hagyományunk, hogy 
amikor a gólyákat felvisszük a re
gisztrációs héten a Budai Várba, út
közben megállunk, a Közgáz előtt 
énekelünk, és utána sétálunk tovább.

És mit énekeltek?
-  BME-s dalokat, a villamosmér

nökök himnuszát meg ilyeneket. 
Rengeteg dalunk van.

És ezekben benne foglaltatik a 
Közgáz is?

-  Nem, nem.
Nincsen a Közgázról semmi?
-  Konkrétan Közgáz-gyűlölő ének 

nincsen.
A Schönherz Kupa idején nálunk 

az Egyetemen is megjelennek a mű
szakisok, rendbontásra lehet számí
tani az órákon...

-  Igen, de a tanárok fel vannak 
készülve erre. Amikor én gólya vol
tam, mi is bementünk az előadóba, 
és elénekeltük,hogy „hejhó, hejhó, 
a Schönherz- kupa jó !”, a profesz- 
szomak pedig még ajándékot is ad
tunk.

Tanáraitoktól kaptok visszajelzé
seket ezekről a programokról?

-  A  Schönherz. Kupának van egy 
különleges része, a sörváltó, ilyenkor 
száz ember iszik meg egymás után 
fejenként egy korsó sört, és ezen be
lül rendeztek már tanár-diák sörvál
tót is. Ezenkívül azok az oktatók, 
akik ide jártak, vagy a diákoktól hal
lottak a programokról, szívesen el
jönnek.

Tehát van egyszer egy gólyatá
bor, van egyszer a Schönherz Kupa, 
más rendezvényt szerveztek a gó
lyáknak?

-  Mivel a vidékiek arány nálunk 
igen magas, a gólyák beköltözése is 
külön rendezvény nálunk. Ilyenkor a 
liftek ki vannak kapcsolva, s gyalog 
végigvezetjük őket az egész épüle
ten. Másik példa a szintfestés, ilyen
kor minden szintet lakói olyanra 
festhetnek, amilyenre akarják. A mi
enk tavaly tűz-víz kombináció volt, 
de van olyan amelyik metrószerel
vényre van kifestve.

Mint tudjuk, nálatok nagyon ke
vés gólyalány van, őket mennyire 
sikerül bevonni ezekbe a progra
mokba?

-  Nálunk a lányok a kar 20% -át 
vagy kevesebbet alkotják; ahol én 
voltam gólyatáborban, ott az ötszáz 
főből húsz volt lány. A kollégiu
mon belül négy gólyaszint volt, 
minden szinten egy lányszoba, te
hát összesen 16 csaj van az évfo
lyamból a kollégiumban. De ők 
mind részt vesznek a közösségi 
életben. Amúgy a lánykérdéshez 
tartozik az a szlogen, hogy minden 
BM E-snek volt egyszer közgázos 
barátnője, tehát hülyék lennénk, ha 
utálnánk titeket, mert nálatok van
nak a lányok.

Akkor miben is rejlik voltaképp ez 
az ellentét?

-  Részünkről egy egészséges ha
gyományápolásról van szó, arról, 
hogy mi kifejezzük, hogy mi igenis 
itt vagyunk, mi úgy érezzük, hogy 
jobbak vagyunk nálatok, de hogyha 
ti azt gondoljátok, hogy nem, gyer
tek nyugodtan, mi szeretettel vá
runk!

Király Annamária

Ki m it gondol?

Közgazd@ 5

„Miért nincs tavaszi szünet a mű
szakin? -  Mert ez idő alatt a mű
szakisok elvégeznék a közgázt!” -  
hogy ezen a viccen ki nevet és ki 
bosszankodik, az egyéni megítélés 
kérdése. Mindenesetre azok, aki
ket megkérdeztem, akár műsza
kis, akár közgázos részről, nevet
tek. És tényleg, nem hiszem, hogy 
bárki komolyan venné e z t ...

De lássuk, vajon hol kezdődött?
Egy közgázos vélemény: talán ott, 

hogy az emberi term észet része, 
hogy szereti ugratni a másikat, tulaj
donképpen csak egy ürügy kell hoz
zá, nem is érdekes, hogy kik és hogy 
kezdték el, van és kész.

És egy műszakis szerint: Nos ta
lán a mi közgázos tárgyainkból in
dulhattunk ki. Ezek olyan potyatár
gyak, amikre be sem járunk, csak zh- 
ra. S mivel ilyen könnyű tárgyakat 
tanulnak a közgazdászok, ebből kö
vetkezik, hogy nem tartjuk őket 
olyan sokra. (Megjegyzés: a suszter

az infó és villamosmérnök szakosok 
azok, akik leginkább foglalkoznak 
ezzel. Igaz ez? -  kérdeztem a műsza
kisokat.

És a válasz: Hát igen, igazság sze
rint ők mindenkit alsóbbrendűnek 
tartanak, bár persze minden szak sa
ját magát tartja a legtöbbre, de az 
infósok főképp.

Biztosan mindenki hallotta már azt 
a történetet, amikor a villamosmérnö
kök lekapcsolták a világítást a közgá
zon. Ez onnan indult, hogy a közgáz 
épülete jobban meg van világítva, 
mint a műszakié, ami bosszantó, és a 
Schönheriz Napokon a csapatok azt a 
feladatot kapták, hogy érjék el, hogy 
jobban ki legyen világítva a műszaki. 
Ezért a villamosmérnök csapat vala
hogy megoldotta, hogy kialudjanak a 
lámpák a Közgázon.

Mindamellett sok diák,akit meg
kérdeztem, nem nagyon tudott erről 
mit mondani. A legtöbben elengedik a 
fülük mellett az ilyen sztorikat és vic
ceket. Ebben igazuk is van, de azért

Villamosmérnök hallgatók Közgáz látogatáson

maradjon a kaptafánál. Kíváncsi len
nék, mit szólna vegyészmérnök sza
kon tanuló beszélgetőtársam egy 
„igazi” mikro zh-hoz például.)

Mennyire foglalkoznak ezzel a 
mostani hallgatók?

Közgázos vélemény: nem különö
sebben érdekel, nem fogom attól meg
utálni egy régi osztálytársam, bará
tom, mert műszakis lett. Lehet, hogy 
ugratjuk egymást, ha szóba kerül, de 
igazából nem foglalkozunk vele.

És a műszakisok szerint: Én sem 
úgy ülök le, hogy utálom a közgazdá
szokat. Ha olyan társaságban vagyok, 
mondok egy-két poént, és ha maguk
ra veszik, annál inkább folytatom. És 
a közgázosok általában felhúzzák 
magukat rajta, ahelyett hogy vissza
vágnának és poénnak fognák fel.

Kik a legnagyobb „poén-gyáro
sok”?

Azt hallottam, hogy a műszakin

egy biztos, ilyenek születtek, szület
nek és fognak is. Örök vetélkedés, 
amíg a két suli létezik, és így van ez 
jól, ebben mindkét fél egyetért.

Ezért is voltak olyan sokan május 
3-án a Szabadság hídon a közgázos- 
műszakis kötélhúzáson, úgy, hogy tel
jesen tele volt a híd. Jó volt a hangu
lat, egyik oldalon a KÖZGÁZ ellen, 
másik oldalon a BME ellen buzdítot
tak. Az első versenyszámban a közgá
zos lányok mérkőztek a műszakis lá
nyokkal és a közgázos lányok kétszer 
is lesöpörték a BME-seket. Utána a fi
úk kötélhúzó versenye következett. 
Pletykák szerint a kötelet is elszakítot
ták olyan erővel húzták. Egyesek még 
a műszakisok terepjáróit is látni vélték 
a kötél végén! A hősies küzdelem el
lenére a műszakisok nyertek. De el
lentét ide- vagy oda, a közgázosok, 
műszakisok közösen mentek bulizni.

Kőmíves Tímea

Hirdessen
a KÖZGAZDÁSZ-ban!

Hirdetésfelvétel:
Budapesti Corvinus Egyetem Egyetemi Hallgatókért Kht. 

Tel.: 482-5080, • attila.csaba@uni-corvinus.hu

m y

mailto:attila.csaba@uni-corvinus.hu
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Robi, matematika szakos
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KÖZTÉR K ö z g a z d a
Pazarlásvizit: 

három tusa a‘la Corvinus
Mellékhelyiség terepszemle

4. SZÁM, 2006. május

Ami közös, tehát konkrétan sen
kié, az nem a sajátunk. Ettől füg
getlenül azonban bánhatunk úgy 
vele, mintha az lenne. Ennek je
gyében pedig már közel járunk a 
környezettudatossághoz, a fenn
tarthatóság fogalmához, az embe
ri léthez.
Nem nagy szavak ezek -  még ha an
nak tűnnek is csupán kellékek a 
21. század túléléséhez. Persze nem 
eszik olyan forrón a kását, de az sem 
véletlen, hogy a probléma egyre na
gyobb nyilvánosságot kap. A kör
nyezettudatosság, a tudatosságra ne
velés napjaink kihívásai közé tarto
zik: és nemcsak az óvodás korúak 
körében. Nevelhetőek az idősebbek

A tarkaréti WC-k többsége szeren
csére azért inkább csak egy színben 
pompázik, ez egyike azoknak a 
helyeknek, ahol nincs szükség sok
színűségre... Az egyéb épületekben 
tapasztalt problémákkal ellentétben 
a kollégium általam ismert legtöbb 
mellékhelyisége -  az alkalmi bulik 
utáni reggeleket leszámítva -  
egészen kultúráltnak mondható. Míg 
például az egyetemen néhány órát 
tölt csak az ember, mosdóba pedig 
nem is biztos, hogy megy, itt Tarkán 
egész évben ugyanazokat a vécéket

is -  nevelhetőek vagyunk mi is. 
Hogy ez mennyire így van, kiderül 
újságíróink felderítő körútjainak be
számolóiból, melyek során arra ke
restek választ, mennyire vagyunk 
tudatosak az egyáltalán nem mellé
kes illemhelyeken. Hiszen az egye
tem kezdeményezésére a szemetet 
már szelektíven gyűjtjük, a HŐK 
újrapapíros nyomtatást vezetett be, 
de hogy a WC-kben sikerült-e meg
állítani a vízfolyást, leszokni a pa
pírtenger- duzzasztásról, eddig kér
déses volt. Tollforgatóink ezért vi
zitre indultak és nagyító alá vették a 
Corvinus mosdóit, megszűntek-e a 
kérdéses pazarló effektusok.

n.sz-e.

kell, hogy látogassa. így nyilván job
ban odafigyel, hogy értelmiségi 
fiatal módjára, rendeltetésszerűen 
használja azokat. A takarítószemély
zet is hozzájárul persze ehhez, így az 
egész mosdó-zuhanyzó rész (mert 
ugye egy kollégiumban erre is szük
ség van) naponta megtisztul. Itt 
ugyan állandó hiánycikk a vécépapír 
vagy a kézmosó szappan, ám ez 
talán senkit nem érint olyan 
érzékenyen, hiszen alig pár méter és 
mindenki otthon van...

Szabolcsi Réka

„Gyűljenek egybe az ég alatt való 
vizek egy helyre, hogy tessék meg 
a száraz. És úgy lön.” Ez történ
hetett a Kinizsi koli, pontosabban 
a Varga Jenő Kollégium mellékhe
lyiségeivel, persze csak miután 
felújították azokat.

Meglehet, hogy a bibliai idézet 
erős túlzás kollégium i m el
lékhelységek „m éltatására” , de 
vannak olyanok, akikben a „múlt 
em lékei” mind a mai napig nem 
m anifesztálódó idegzsábát v á l
tanak ki. R adikális fejlődésnek 
m inősülhet ugyanis az olasz

A katasztrofális WC-helyzet leg
inkább akkor érint minket érzé
kenyen, amikor egyébként is meg
próbáltatások elébe nézünk, 
mondjuk egy kora reggeli tesi óra 
formájában. Hajnali kelés, 
tömegközlekedés, és koszos mos
dók. Nem éppen nyerő kombiná
ció, ám az utolsó zavaró tényező 
elvben kiküszöbölhető. Hogy ez 
mennyire valósul meg a gyakor
latban?

Tavalyról származó emlékfoszlá
nyaim szerint semennyire. A mos
dókba belépve olyan összetett inger
hatások értek (csobogó víz zaja, nem

tengerpartot idéző -  de persze csak 
bokáig teljesen m egtévesztő -  
„lábhűsítő  extra szo lgáltatás” 
m egszüntetése. M ellesleg Mr. 
Beantől a Jégkorszakbeli mókusig 
és a high-tech kütyükhöz szokottak 
m indannyian élvezték  volna a 
gom bnyom ásra m űködésbe lépő 
„öntözőrendszert” , merthogy ilyet 
sem az mp3 lejátszó, sem a 20th 
Century Fox nem tud.

Term észetesen nem szabad 
általánosítani, főleg most, hogy a 
W C-ket és zuhanyzókat felú jíto t
ták a kollégium  lakóinak legna
gyobb örömére. Nem  is beszélve

megfelelő szellőzésből adódó kelle
metlenségek, stb), hogy jó  ideig nem 
volt merszem újra betenni a lábam a 
mellékhelyiségbe.

Múlt héten -  némi lelki rákészülést 
követően -  mégis sikerült megtennem. 
Válogatott borzalmakra voltam felké
szülve, de pozitív csalódás ért. Először 
is, diadalmaskodott a kömyezettakaré- 
kosság, és a kellemetlen csobogás el
tűnt. Ami még ennél is meglepőbb: 
volt papír. Mindkét fülkében! Emellett 
a helyiségek luxuscikkekkel egészül
tek ki: két darab kukával.

Mielőtt még bárki is azt gondolná, 
hogy korán reggel lévén talán érzéki 
csalódás ért, hozzá kell tennem,

az egyik  em eleten  lakó vagy 
inkább kísértő W C-szellem ről, aki 
a civilizált m ellékhelyiség hasz
nálatá t p ropagá lja  -  hasznos 
tanácsokkal fűszerezve- az ajtóra 
ragaszto tt üzenetében. H abár a 
felújított W C-k közül jó  pár nem 
használható, a m ellékhelyiségek 
kissé határoza tlanu l, de m in 
denképp kiérdem lik -  m indenféle 
rossz-m ájú utalás nélkül és külsős 
szem m el- a ko llég ium i W C -k 
„tiszta udvar, rendes ház” beny
omása elism erést.

Pulics Kitti

hogy az ominózus eset a szerda reg
geli tesi óra után történt, hajnali fél 
10 magasságában.

Csak rem élni tudom, hogy nem 
szerencsés véletlenek összejátszá
sában volt részem, hanem magát a 
valóságot érzékelhettem. Az m in
denesetre már önmagában szomo
rú, hogy a normális mosdóviszo
nyok fe ltűnést vagy gyanakvást 
keltenek. Egy felsőoktatási intéz
mény esetében minimum elvárás 
lenne a mellékhelyiségek állandó 
tisztán tartása, az öltözőkről és zu
hanyzókról már nem is beszélve.

Bak Zsófi

Tarka m osdói

i. t

A Mányoki út illemhelyei

NADASDY-UDVAR
CGY HAZTOM BNYIRC A  

HALLCR/M CSTCR UTCAI C SO M Ó PO N TTÓ L

Beruházó: Nadasdy-Udvar Kft 
6724 Szeged, Pacsirta u. I

1097 Budapest,
Tóth Kálmán u.- Nádasdy utca sarok

221 lakás, 34 nt2-tői 122 m2 -ig
teljes m éretválasztékkal

Arak mar brutto

234 ezer Ft-tól
1000 m2 üzlethelyiség  

egészben , vagy m egosztva lek öthető

Fizetés:

20% előszerződéskor, 80% lakásátvételkor
Foglalja le m ost, 10% kedvezm énnyel!
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W Értékesítés: Real Hungary Rt 
iroda: 1095 Budapest, Ipar u. 15-21.
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Művészet az integráció jegyében
„Azok meg mik?” teheti fel az em
ber a kérdést. Nos, alapvetően egy 
igen dicséretes cél érdekében tett 
újabb erőfeszítésről van szó.

Mint tudjuk, egyetemünkhöz a 
Fővám térin kívül egyéb campusok is 
tartoznak. Ezek azonban messze van
nak, így a diákok nagy része nem iga
zán ismeri az őket birtokló Állam- 
igazgatási, Kertészettudományi, Élel
miszertudományi és Tájépítészeti ka
rokat. A Hallgatói Önkormányzatok 
ez ellen szeremének tenni valamit.

De ne vágjunk az események elébe.
A Művészeti Hetek április 18-án 

kezdődtek, és május 12-ig tartanak. A 
hivatalos megnyitóra viszont csak áp- ' 
ribs 24-én, délután fél hatkor kerül sor.

A Sóház aulájában elhelyezett ki
állítás összesen tíz db tablóból áll, 
két oldalukon különböző rajzokkal, 
melyek között csendélet-szerű alko
tásokat éppúgy találunk, mint terv
rajzokat vagy térképrészieteket.

Mészáros rektor úr lép elő, hogy 
megnyissa a rendezvényt. Beszédé
ben méltatja az új kezdeményezést, a 
kulturális együttműködést. Megtud
juk, hogy a jelenlegi kiállítás meg
szervezésében a Közgáz partnere a 
Tájépítészeti Kar volt.

Ezután Korai Szabolcs EHÖK- 
alelnök, a rendezvény egyik fő 
szervtezője emelkedik szólásra, és rö
viden beszámol céljukról, az egyete
men belüli hallgatói-oktatói integrá
cióról. Egyszersmind köszönetét 
mond a másik fő szervezőnek, Me
gyeri M irtill tájépítészeti HÖK- 
elnöknek.

Végezetül Csemez úr, a kar dé
kánja kap szót, és röyiden vázolja a 
szakma lényegét: a tájépítészet el
mondása szerint viszonylag új tudo
mány, mely a tervezés során különle
ges figyelmet fordít a fenntartható

ságra és a környezetvédelemre. Hoz
záteszi: sajnos M agyarországon 
egyelőre nem túl népszerű az építke
zés és területfejlesztés ezen formája.

A megnyitó után pezsgőt kínálnak 
körbe, és mindenkinek alkalma nyí
lik elbeszélgetni a többiekkel, vagy 
megcsodálni a kiállítást. E sorok író
ja  az utóbbit választja. Őszintén 
szólva, nem tetszik túlzottan. Az al

kotások nyilván kitűnő mérnöki 
munkák, de úgy gondolom, az ilyes
mi mégsem kiállítandó műalkotás.

Később elbeszélgetek  a 
szervezőkkel; M egyeri kisasszony 
összefoglalja számom ra a Hallgatói 
Ö nkorm ányzatok elképzelésének 
lényegét. A M űvészeti H etek a 
bevezetőben már em lített elszige
teltséget hivatott oldani a karok kö
zött. A korábbi eredetű próbálkozá
soktól, pl. a Közgáz Egyetemi Na
poktól annyiban különbözik, hogy 
nem  a bulit, hanem a tényleges, ér
demi munkát kívánja a középpont
ba állítani. Elmondja, hogy az utób
bi időben csak ezzel foglalkoznak,

rengeteg energiájukba került a do
log, és a két kari HŐK tényleges 
együttműködése nélkül nem is le
hetett volna tető alá hozni. Úgy vé
li, hogy bár ez a rendezvény még 
csak kísérleti jellegű, afféle első 
szárnypróbálgatás, m indenképpen 
sikeresnek mondható; hiszen voltak 
itt egyetemi vezetők, és ez arra 
mindenképp megfelelő, hogy fel

hívják vele magukra, tevékenysé
gükre a figyelmet. Hozzáfűzi még, 
hogy a 24-e előtt ugyanitt meg
tekinthető ún. „Szita-mappák” kiál
lítása is efféle, provokációs szándé
kú akció volt. A tervek szerint má
jus 8-án nyílik majd meg ugyanitt a 
fotókiállítás, egyébként a jövőben 
szeretnék majd egyéb művészeti 
köreiket is rávenni az együtt
működésre.

Hát, remélhetőleg eredményes lesz 
a program, mivel a szándék feltétlenül 
méltányolandó, sőt, nagyrabecsülendő.

Sok szerencsét kívánunk hozzá.

Hátsági Attila

A kiállítás főszervezői Megyeri Mirtill és Korai Szabolcs rektorunk 
társaságában a megnyitón

Államvizsgázni kell
A Közgazdász márciusi számában „Tarolnak a médiaversenyeken a Corvinus-csapatok ”-ban hely
telen információ jelent meg. A cikkben, Szilas Gábor, az egyik győztes hallgató kijelenté
se, miszerint a verseny első helyezése együtt jár az államvizsga alóli felmentéssel, téves. 
Felmentés a komplex vizsga alól van, államvizsga alól nincs.

A . Marketing és Média Intézet közlése
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Ö ssznépi kollégium i bulik

Közgazd@ 9

Néhány hete még a tavaszi Tarka- 
Napokról készültem egy kis kedvcsi
nálót írni, ám ahogyan azt talán már 
sokan észrevettétek, némiképp átala
kult a helyzet. Idén először egyete
münk kollégiumai összefogtak, hogy 
a corvinus-os kolisok április első he
tében -  és bárki más, aki még a vizs
gák előtt kicsit elengedné magát -  há
rom különleges napnak lehessenek 
részesei. Az események Tarkaréten, a 
Kinizsiben, a Griffben, sőt az Állam- 
igazgatási és a Kertészeti kollégiuma
iban is zajlottak Néhány program a 
teljesség igénye nélkül: kedden disz
nóvágás, Jáksó László a teaházban, 
(valószínűleg szó szerint) másnap fi

zikai és szellemi sportvetélkedők, 
számháború az ÁF-en. A csütörtök a 
regenerálódásé, hiszen a keddi tarkás 
kerti parti és az ÁF-es Living Room- 
záróbuli, erre rá pedig a szerdai Inside 
össznépi kolibuli valószínűleg meg
tette a hatását... A legjobbat mindig a 
végére tartogatják: CKN-Bulihajó 
csütörtök este. Ezekre a programokra 
sajnos már senkit nem tudok invitálni 
-  hiszen mindez valószínűleg már a 
Közgazdász megjelenése előtt lezaj
lott. Mégis bízom benne, hogy inkább 
kellemes emlékeket idézek fel e pár 
sorral, mint a felismerést, hogy kima
radtatok a buliból...

Szabolcsi Réka

Kövek a zsebben
Lassú léptekkel indultam el a sze
merkélő esőben a Thália színházból 
azon a vasárnap délutánon. Az arc
izmaim még kissé fájtak a két órán 
át tartó folyamatos nevetéstől, de 
mégse volt meg bennem az a felsza
badító érzés, ami egy vígjáték meg
nézése után szokott elfogni. Fan
tasztikus színészi telje
sítm énynek lehettem  
szemtanúja a színház 
Stúdió nevű, nagyjából 
hetven ember befogadá
sára alkalmas kistermé
ben. A darab két fősze
replője, Rudolf Péter és 
Kálloy Molnár Péter a 
történet fejenként tíz-tíz 
szereplőjét játszotta el, 
folyam atos stílusváltá
sokkal és fantasztikus változatos
sággal. A kellékesnek sem akadt túl 
sok munkája: két kalap, két zakó, 
egy fogas, hat szék és a közönség 
segítsége kellett csupán a történet 
életre keltéséhez. A színdarab az ír 
vidékre, egy amerikai szuperpro
dukció forgatásának helyszínére re
pített el minket, ahol a mai túlpörge
tett filmgyártás és média értékrendje 
szembesül az egyszerű falusi embe
rek világával. A külföldi szakembe
rek és színészek, valamint két helyi 
statiszta megformázói a főszereplők 
voltak, a többi jelenlevő helyi sta
tisztát azonban a közönség alakítot

ta. A színészek kiszólásai és a kö
zönség mozgósítása egészen baráti
vá, sőt családiassá tette a légkört; a 
néző egy pillanatra valóban úgy 
érezhette, mintha egy zárt közösség
hez tartozna, a jelenlevők a barátai 
és szomszédjai lennének. A nézők 
megmozgatásával játszott jelenetek 

természetesen többnyi
re a viccelődésre men
tek ki. Mint mindenki, 
én is szívesen nevettem 
másokon, amikor példá
ul az egyik, éppen 
főnököt alakító színész 
kirúgással fenyegetett 
néhány későn érkezett 
nézőt. Amikor viszont 
hirtelen rám  vetült a 
reflektorok fénye el

akadt egy pillanatra a lélegzetem. 
Néhány másodperccel később vi
szont már a testvéremmel együtt ne
vettem a színész rám tett (mellesleg 
találó) megjegyzésén.

A darab ugyanakkor nem volt sze
gény mélyebben szántó gondolatok
ban sem. A sablonos, felpörgetett 
élet em berséges érzésekkel való 
szembeállítása gyakori témája mos
tanában más filmeknek és színdarab
oknak is. A történet pont ezért volt 
egyszerre szórakoztató és elgondol
kodó, könnyed és elgondolkodtató. 
Mindenkinek szeretettel ajánlom.

Rohoska Gábor

Könyvajánló: Kettős kötés

N e m  e lég  a kiadások lefaragása- reform is kell
Az államháztartási reform mellett 
stabilizációra is szükség van a 
következő 18 hónapban -  mondta 
Bokros Lajos volt pénzügyminisz
ter, a Globális Tudás Alapítvány 
kuratóriumi elnöke csütörtökön 
Budapesten, a Csillag István-Mi- 
hályi Péter szerzőpáros által meg
jelentetett „Kettős kötés” című 
könyv bemutatóján.

„Közhely, de sokan, főleg a politiku
sok nem akarják megérteni, hogy 
egyensúly nélkül nincs növekedés, ez 
a most megjelent könyv legfőbb mon
danivalója”, mondta Bokros Lajos.

A volt pénzügyminiszter hozzátet
te: a kötet, amely „A stabilizáció és a

reformok 18 hónapja” alcímet viseli, 
azt is világossá teszi, hogy az ikerdefi
cit -  a költségvetési és a fizetési mér
leg hiány -  fenntarthatatlanná teszi a 
gazdasági növekedést, azaz a gazda
ság potenciális lehetősége alatt teljesít.

A társadalombiztosítás rendszere 
elavult, átalakításra szorul, a „potya
utas” státuszt meg kell szüntetni, mi
vel megszakadt a kapocs a járadék és 
a járulékfizetők között, azaz a befi
zetések és az érte kapott juttatás kö
zött -  mondta Bokros Lajos. Hozzá
tette: ha fennmarad a jelenlegi társa
dalombiztosítási rendszer, a mainál 
csak jóval gyengébb színvonalú szol
gáltatást képes nyújtani, amivel 
együtt jár, hogy a gazdagabbak, a

kapcsolati és politikai tőkével ren
delkezők többet tudnak „kicsípni” a 
rendszerből, lényegében kisajátítják 
a szolgáltatásokat.

A könyvnek sikerült elhelyeznie a 
magyar gazdaság fejlődését a globa
lizáció keretében, azaz rávilágít arra, 
hogy például eltűnnek a nemzeti adó
alapok, a vállalkozók, a munkaválla
lók és a lakosság is a lábával szavaz, 
azaz különösen az Európai Unión be
lül képes eldönteni hol él és működik, 
miközben az állam, mint intézmény 
helyhez kötött -  magyarázta Bokros. 
Amiből az is következik -  fűzte hoz
zá - ,  hogy a gazdaságpolitikai lépé
seknek a nemzetközi versenyképes
ség próbáját kell kiállniuk, tetszik

nem tetszik, az ország versenyképes
sége határozza meg a jövőnket.

„Ha elolvadnak a nemzeti adóala
pok, ha elolvadnak az államhatáron 
belüli jövedelemtermelő tevékenysé
gek, akkor az állam csak ezt a zsugo
rodó jövedelmet tudja centralizálni, 
majd elosztani” -  fogalmazott a volt 
pénzügyminiszter, a CEU professzora.

A könyv nem az euró holnaputáni 
bevezetéséről, hanem rólunk és 
gyerekeinkről szól, akiknek vagy 
óriási lemaradást és adósságot ha
gyunk örökül, vagy esélyt arra, hogy 
úgy éljenek, mint Burgenlandban -  
mondta az egyik szerző, Csillag Ist
ván. Véleménye szerint az adósság
hegy lebontásához nem elég a kiadá

sok lefaragása, reformok is kellenek, 
rendbe kell tenni a központi költség- 
vetést, a nyugdíj, az egészségügy és 
az oktatás finanszírozási rendszerét.

Nem kell nulláról kezdem, hiszen 
Komái János professzor "Az indulatos 
röpirat a gazdasági átmenet ügyében" 
címmel 1989-ben megjelent művében 
már utalt a szükséges reformokra, 
amelyből sok területen, például a 
nyugdíjreformnál már jelentős előre
haladás történt -  fejtegette a társszerző 
Mihályi Péter. Az a tétel például nyil
vánvaló, hogy békeidőben megenged
hetetlen a költségvetési hiány, hiszen 
abból fokozódó eladósodás követke
zik -  rögzítette a közgazdász.

(mti)
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Divatmarketing

Rendhagyó tanóra
A felhívás 2006. április 26-ára, 16 
órára vonatkozott, és az Aulában 
megrendezésre kerülő divatbemu
tatót hirdették ezzel a címmel. A 
rendhagyó jelző két dologra is vo
natkozhatott. Más volt annyiban, 
hogy nem egy szokványos előadá
son vehettünk részt, hogy nem 
csak a végén tapsolhattunk, illetve, 
hogy könnyedebb és jobban 
emészthető volt a téma, mint 
mondjuk egy analízis vagy pénz
ügy órán. És rendhagyó volt abból 
a szempontból is, hogy ezen még 
annyian sem voltak, mint egy átlag 
előadáson.

A M arketing és M édia Intézet és 
a M agyar Divatszövetség szerve
zésében lezajló esemény annyira 
azért nem volt rossz, sőt kifejezet
ten érdekes volt egy bizonyos 
szem pontból. Szokták m ondani, 
hogy a M űszakin kiégett a villany- 
körte és ki kéne cserélni, de nincs 
rá senki, aki ki tudná, a Közgáz 
meg csődbe megy a közgazdászai
val, de ezek csak rossz viccek. Ta
nulságos volt, mert így nem volt 
sikeres. És ez nem az én vélem é
nyem, hanem  azé a sok emberé, 
akik az eleve késve elkezdett 
előadást 30 percen belül otthagy
ták, szinte teljesen üresen hagyva 
a jobb oldali széksorokat.

Én kivártam a végét, mivel ele
ve azért mentem oda, mért érde

kelt a divat. Nem a divat története, 
az is biztos érdekes, de annak utá
na nézek, ha akarok. Engem kife
jezetten a tervezett ruhák érdekel
tek. Egyébként bánhatják azok, 
akik nem várták meg a végét, mert 
akkor jö ttek  a haute couture kate
góriában nyertes divato lim piko
nok, akiknek a tervei tényleg 
elképesztőek voltak.

Tehetséges magyar fiatalokban 
tehát nincs hiány, és a haute cou
ture csak megerősíti a potenciális 
vásárlókat és az egyszerű szem- 
lélődőket abban, hogy a tervező 
kreatív személyiség, utcán azon
ban nem csónakos-szoknyás, vagy 
orvosi géz ruhában fognak járni. 
(Kivéve a merész és kivételes ön
bizalom mal rendelkező em bertár
sainkat).

Az em berek nagyjából elhelyez
kedtek, m ikor valaki, valahonnan 
elkezdett beszélni, de azt nem tud
tuk, hogy m it mond, csak hogy va
laki mond valamit. Nem látszott 
sehol, mert nem állt pulpituson, és 
megszoktuk, hogy aki beszél, az 
valahogy közelebb van az éghez, 
m int jóm agunk, és ha ez nem így 
történik, akkor észre sem vesszük. 
A beszélgetés az egymás m ellett 
ülők között folytatódott, úgyhogy 
teljesen órai hangulatba lehetett 
kerülni. M ondjuk azt nem értet
tem, hogy valaki miért jön  el vala
hova, ahova nem kötelező, ha nem

is érdekli, hogy mit akarnak mon
dani. Az viszont igaz, hogy még 
egy fülesbagoly sem értette volna, 
hogy m it m ond a M agyar Divat
szövetség képviselője, én is csak 
szófoszlányokat értettem , a divat 
történetéről volt szó.

A Süel m eseszép kö tö tt fe l
sőruházata elvarázsolta a közönsé
get, mivel akkor lett talán először 
csend. C saládi vállalkozáskén t 
működik, s m odellük egy közgá
zos lány, Csillag Zsuzsi, aki a ka
talógusukban is szerepel. Szép 
megoldásokat m utattak be, ugyan
akkor az áttetsző kötött felsőket 
csak a közel tökéletes felsőtesttel 
megáldott lányok vehetik csak fel, 
míg a sűrűbb szövésűek teljesen 
hétköznapi és elegáns viseletnek 
mondhatók.

Végül a m ár em lített divatolim 
pia résztvevőinek ruhái követkéz-, 
tek, mint a Paprika márka, a lenvá
szon és kézzel vagdalt ruhák, am e
lyek szintén különlegesek voltak.

Nekem megérte maradni, mert 
megint rá kellett jönnöm arra, hogy 
az egyéniség az, ami mindennél fon
tosabb, és ennek az öltözködésben is 
érvényesülnie kell. Persze nem kez
dem el holnaptól magam varrni a ru
háimat. Meghagyom ezt másoknak. 
Csak egyet nem szabad sose elfelej
teni: a divatot nem követni kell, ha
nem diktálni.

Kalmár Júlia

Könyvajánló

Kurt Vonnegut: A hazátlan ember
Ahogy a könyv bevezetője írja: 
Kurt Vonnegut az amerikai iro
dalom egyik igazi nagy öregje, 
aki nélkül ez a fogalom lényege
sen kevesebbet jelentene, mint 
amit jelent.

Hogy a Kedves Olvasó hallott-e 
már erről a nagy íróról korábban, 
természetesen nem tudhatom, de 
könnyen el tudom képzelni, hogy 
még soha. Én se hallottam róla, 
amíg kölcsön nem kaptam a neve
zett művet; mely egyébként a leg
utóbbi Vonnegut munkái közül; ta
valy jelent meg, így elsősorban po
litikai mondandója teljességgel ak
tuális.

De ne vágjunk a dolgok elébe. 
Először is ejtsünk néhány szót ma
gáról a könyvről: nagyon helyes kis 
könyv, legalábbis a New York-i ki
adás. Világosbarna-sötétkék papír
ba van kötve, oldalzsebben ugyan 
nem fér el, de gyilkolni sem lehet
ne vele. A szöveget cirka tizenket
tes betűm érettel nyom ták bele, 
m ásfeles sortávolsággal, képek 
nem díszítik, csak néhány rajzsze- 
rűen leírt versike vagy aranyköpés 
a fejezetek elején.

Fejezetekről egyébként nem egé
szen helytálló beszélni, bár a könyv 
beszám ozott és különválasztott 
részekből áll. M égse lehet őket 
klasszikus értelem ben fejezetnek 
nevezni, mivel ez a könyv nem re

gény, így az alkotórészek sorrend
jének alig van jelentősége. Ez a 
könyv apró memoároknak és alkal
masint az azokból levezetett gon
dolatm eneteknek a gyűjteménye. 
Ezek pedig a lehető legváltozato
sabb fajták: van filozofikus és ma
róan gúnyos, személyes és sze
mélytelen, optim ista és pesszim is
ta; tipikusan úgy néz ki, mintha va
laki bizonyos alkalmakkor papírra 
vetette volna a fejében kavargó 
gondolatokat, mint ahogyan való
színűleg történt is. Igazából olyan, 
ahogyan bárki elábrándozik múlt
ról, jelenről, jövőről, az élet nagy 
kérdéseiről, munka után vagy mun
ka helyett, már persze ha szokott 
ábrándozni egyáltalán. Szóbe kerül 
szinte minden: m egtudjuk,, m it 
kérésük a Földön, milyen sémát 
célszerű követnie egy sikeres törté
netnek, hogyan vélekednek bizo
nyos idióta egyedek a felnőtté vá
lásról, mi a humor lényege, hogyan 
pusztítjuk el menthetetlenül a kör
nyezetünket és ezzel magunkat, m i
ért nem szabad pontosvesszőt hasz
nálni, miért lenne Isten ateista, to
vábbá fény derül a hatvanas évek
beli Saab-modellek motorja és az 
irodalmi Nobel-díj közötti össze
függésre is. M indezt nagyon szóra
koztatóan taglalja Vonnegut, és a 
szerkezetből eredően akárhol el le
het kezdeni az olvasást, ahol éppen 
kinyílik kezünkben a könyv.

A legjelentősebb tém a persze a 
politika, mely igen hosszan szere
pel, és sok helyen feltűnik. Az író 
k ité r az em beri társadalm ak 
vezetőire úgy általában, akik utál
ják  az okos embereket, de ugyan
ilyen részletességgel szól az általa 
szeretett, igazságos és dem okrati
kus Amerika haláltusájáról, ezzel 
összefüggésben pedig term észete
sen az USA jelenlegi vezetőiről is, 
és szavai nem  éppen hízelgőek. 
Vonnegut meggyőződéses szocia
lista; ez az irányzat, mint tudjuk, 
Amerikában kevéssé rokonszenves, 
de George W. Bush és társai ennél 
még sokkal kevésbé rokonszenve
sek az író számára. Bővebben nem 
térnék ki rá, aki szeret helyeslőén 
bólogatni, úgyis elolvassa.

Természetesen, mint minden fi
lozofikus hangvételű műben, ebben 
is vannak ellentmondások, pl. az 
író szelíd humanizmusa és az em 
beri gonoszságról szóló fájdalmas 
iróniája között. Ezek azonban nem 
zavaróak, sőt kimondottan term é
szetesnek hatnak. Mindenki szokott 
ellentmondásba kerülni önmagával.

Alapvetően tehát elgondolkodtató, 
de könnyen olvasható műről van szó. 
Az angol szöveg nem nehéz (a fordí
tást nem láttam), és az egész nincs 
százötven oldal sem, egy hosszú, vagy 
három rövid nap alatt kiolvasható.

Tudom ajánlani.
Hátsági Attila
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Programajánló
A » ••  FF T  T  fjovo H aza

és a C sodák Palotája
Mielőtt bárki azt hinné, hogy a 
Jövő Háza kiállítás vagy a Csodák 
palotája csak 115 centi és 30 kiló 
alatt élvezhető fontos megjegyezni, 
hogy ritkán látni múzeumban 
ennyi „túlkoros” és önfeledten 
szórakozó látogatót.

A Csodák Palotáját leginkább úgy 
lehetne jellemezni, mint egy hatalmas 
játszóteret tele olyan játékokkal, ame
lyek próbára teszik a vállalkozó kedvű
ek fizikai és szellemi képességeit -  egy 
idő után pedig lelkierejüket is, ha nem 
kerülik el az ambiciózus négy évese
ket. Az alsó szinten a kevesebb életta
pasztalatot igénylő „csodák” kaptak 
helyet, mint a célba lövés, „fakírkodás” 
vagy falmászás. Eggyel feljebb találha
tó a klasszikus ördöglakat és a logikai 
játékok szekció, illetve az Öveges te
rem, ahol egész nap rendkívül szóra
koztató -  és tűzveszélyes játéktippek- 
kel teli- előadásokat lehet hallgatni. De 
ami a legnagyobb népszerűségnek ör
vend: a képességfelmérő tesztek, illet
ve a szomszédos „standnál” az intelli
genciát, érzelmi intelligenciát és mű
veltséget mérő kérdéssorok.

A Jövő Háza kiállítás ezzel szem
ben, az alapelvek helyett -  mint példá
ul a fény szerepe-, inkább a XX. szá
zad második felében kifejlesztett tech
nológiai vívmányokra fektet nagyobb 
hangsúlyt. Habár a kiállítás legfonto
sabb témái, az űrkutatásban és a bioló
giában -  leginkább a klónozásban -  el
ért eredmények valóban a XX. száza

dot fémjelzik, olyan kérdések marad
tak megválaszolatlanul, mint a környe
zetvédelem vagy a globalizáció. Az 
ezekhez kapcsolódó dilemmák pedig 
szerves velejárói a jövőnek.

Az űrhajózás mérföldköveinek be
mutatására szolgál a Mars Bázis (ahol 
sajnos ott jártunkkor nem tudtuk kipró
bálni a Mars-járót mert azt „űrlények tá
madták meg”) vagy a „minden gyerek 
álma” Mars-expedíció. Ezzel kapcsolat
ban azonban az igazság az, hogy Spock 
kapitány hitelesebben festett a Marson, 
mint az egyik leghosszabb várólistát 
magáénak tudható szenzáció. A 
klónozást is ki lehet próbálni interaktív 
játékokon keresztül, amik keretein belül 
csak olyan nemes célokat lehet megva
lósítani, mint a gyógyítás, vagy az éhín
ség leküzdése; a genetikai szerkezet 
megváltoztatásának árnyoldalairól vagy 
a környezet hatásáról kevés szó esik.

Érdemes még az érkezéskor regiszt
rálni azokon a helyeken, ahol van váró
lista, mint például a Boeing 737 szimu
látornál vagy a T-háznál. Ha pedig va
laki alaposan végigjárja valamelyik ki
állítást az a nap végére, az valószínűleg 
úgy érzi majd, hogy elérte információ
befogadási képességének legfelső ha
tárát. Éppen ezért talán szerencsésebb 
egy másik alkalomra hagyni valame
lyik .interaktív múzeumot”. A lényeg, 
hogy ne hagyjuk otthon szkeptikus, ci
nikus vagy gyermeklelkű barátainkat; 
a Jövő Háza nem korhatáros.

Pulics Kitti

Gondolj a jövödre! 
Képezd magad tovább!

A  Nem zetközi Bankárképző K özpon t 1988 ó ta van jelen 
a magyar piacon. O ktatási rendszerünk kialakításában a 
legfejlettebb pénzügyi piacokkal rendelkező országok 
bankárképző intézeteinek tapasztalataira tám aszkodtunk.
A  közel két évtizedes m űködésünk  során szám talan saját 
fejlesztésű, folyamatosan m egújuló tanfolyam m al 
bővítettük kínálatunkat. Frissen végzett diplom ásoknak a 
következő tanfolyam ainkat ajánljuk:

N em zetközi Befektetés-elem zői D iplom a Program (EFFAS) 
A tanfolyam keretében m egism erhetőek a m o d em  
pénzügyi elm életek és az egész világon használt 
gyakorlati m ódszertan , valam int kiem elt hangsúlyt 
helyezünk az európai és a hazai legjobb gyakorlat 
bemutatására.

Posztgraduális Bankdiploma Program (BADI)
Á tfogó ism ereteket nyújtó  tanfolyam  a banki m űködésről, 
folyam atokról és az üzleti életben a felsővezetői 
feladatokra készíti tel a hallgatókat. A  tanfolyam ot 
sikeresen elvégzők bankm enedzseri oklevelet kapnak.

Nemzetközi Bankárképző Központ Rt.
1022 Budapest, Csopaki u. 6-8.

T: 224-0700, Fax: 201-1330 
e-mail:itcb@itcb.hu 

www.bankarkepzo.hu

t

mailto:itcb@itcb.hu
http://www.bankarkepzo.hu
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Kóstoltad már?

EPER — Első Pesti Egyetemi Rádió
Egyetemre be, egyetemről ki sok
szor szembetalálkozom az EPER 
plakátjával. Egyetemi rádió? Jól 
hangzik. Andzsans-Balogh Kor
néllal készítettem interjút, aki K 
karos HÖKösként az EPER főko
ordinátora.

Honnan jött az ötlet? Saját kezde
ményezés?

Mikor bekerültem az egyetemre, 
örömmel tapasztaltam  a különböző 
diákszervezetek meglétét. Lelkesen 
vettem részt esténként előadá
saikon, élveztem, hogy a kötelező 
anyagon kívül egyéb érdekes isme
retekre is szert tehetek. Viszont 
sokszor előfordult az, hogy csak 
utólag értesültem róluk, és ez igen
csak bosszantó volt. Sőt, mikor má
sodik félévben m ár én is szervez
tem előadást, akkor az sem volt kel
lemes, hogy egy híres előadót el
csábítva kevés érdeklődő jelent 
csak meg. Úgy gondoltam, hogy 
ennek oka nem biztosan az érdekte
lenség, hanem talán az információ 
hiánya.

Rögtön a rádió jutott eszedbe az 
információ-közvetítés forrásaként?

Előző évemet Lettországban töl
töttem, és ott az állam i egyetem 
saját rádióval rendelkezik. A 24

órás adás nagyrészt zenét közvetít, 
de am ikor egyetem i életre kerül 
sor, az nagyon átfogó és inform a
tív, a legtöbb program ról onnan ér
tesü ltem . A zóta gondolom  úgy, 
hogy sokkal nagyobb vonzerővel 
bír egy előadás abban az esetben, 
ha szóban is halljuk és nem  csak 
plakáton, levelezőlistán olvasunk 
róla. Ráadásul ez egy olyan felület 
lehet, ahol az összes budapesti 
egyetemi hallgatókat integrálni le 
het. B ár az ö tle t je len  esetben 
„keletről” jö tt, N yugat-Európában 
már régóta m űködik egyetem i rá
diózás, nekik még egyetem i rádiós 
szövetségük is van.

Mégis hogyan kezdtél neki a mos
tani Marx Rádiónak?

G ondoltam  rákeresek  az 
Interneten, hogy „egyetem i rádió” . 
Ekkor tudtam  meg, hogy Pesten 
már van egyetem i rádió, az EPER, 
amely az ELTE BTK-n már évek 
óta m űködik. Velük em ailen fe l
vettem  a kapcso la to t, és a 
Corvinus HŐK tám ogatásával mi 
is kaptunk idősávot benne. Eleinte 
heti egy órás élő adás volt, am i ak
kor BTK néven, azaz a három  pes
ti kar nevén fu tott (Business, T ár
sadalom , K özgazdaság tan). M a 
már két órás, és sok előre elkészí

tett anyag is található benne. Pél
dául a felezőbu li hangu latá t a 
helyszínen felvett hanganyaggal 
elevenítettük fel.

Kik alkotják a stábot?
Egy m aréknyi csapattal kezd

tünk. Keller Ákosnak, Király And
risnak és nekem már volt némi rádi
ós előéletünk, Bódis Líviának és 
Honti Katinak azonban még nem. 
Eleinte kísérleti adásaink voltak, 
ezek közül kettő meg is hallgatható 
az Interneten a www.eper.elte.hu 
oldalon. A félév eleji stábtoborzás 
sikeresnek bizonyult, a harmadéves 
kom m unikáció szakos hallgatók 
közül öten kiegészítették az őszi 
féléves csapatot (Andrej a Lukovic, 
Ács O rsolya, Á lm os Tamás, 
Csizmár Róbert, Farkas Mihály). 
Kijelenthetjük, hogy mostanra egy 
kialakult stáb készíti a műsort, ez a 
színvonalon is meglátszik.

Én is meghallgattam néhány mű
sort, élvezetes, nekünk szól. Mindig 
van hírblokk, élménybeszámoló az 
aktuális hétről, és nem egy diákszer
vezeti vezető is megfordult már az 
inteijúalanyi székben. A zene külö
nösen tetszik.

Gratulálok, hogy elkezdődött, és 
hajrá, hajrá...

Bemáth Zsófi

Filmajánló

K özgazd@  11
T úl a barátságon

A meleg cowboyok szerelmi törté
netét feldolgozó film szokatlan, 
egyesek szerint már-már polgár
pukkasztó alkotás, amely tengeren 
innen és túl egyaránt felborzolta a 
kedélyeket.

Számomra a legérdekesebb a film 
fogadtatása volt. Amikor egyik 
barátnőmmel lelkesen invitáltuk 
fiúismerőseinket a filmre, a legtöb
ben elzárkóztak tőle, és még a leara
tott négy Golden Globe és három 
Oscar sem győzte meg .őket arról, 
hogy a történet megér egy délutánt.

De valóban megéri? Mozizás köz
ben azért néha elbizonytalanodtam, 
különösen amikor hosszú percekig 
nem szólalt meg senki. Persze ezt 
aligha róhatjuk fel kritikaként, hi
szen a hosszúra nyúló hatásszünetek 
a sokatmondó tekintetekkel és a ho
rizonton tornyosuló hegyek csodás 
képi világával kiegészülve jó l átad
ják a megélhetési gondokkal küzdő 
cowboyok életérzését, akik a társa
dalom elvárásaival szemben dacol
nak valamiért, amiben olykor még 
maguk sem hisznek.

Ez a valami azonban reményt ad 
nekik a családi konfliktusokkal tűzdelt 
szürke hétköznapokon, és hamar rá 
kell jönniük, hogy nem tudnak nélküle 
élni. A Brokeback -  hegy örök mene

déket jelent számukra és egyben örök 
küzdelmet is a világ ellen, amely kö
nyörtelenül megtagadja szerelmüket.

A történet tanulságos: a világ 
igazságtalan, mert nem hagyja min
denkinek, hogy boldog legyen. 
A homoszexuális viszonytól elte
kintve szokványos forgatókönyv. A 
kérdés már csak az, hogy a néző 
hogyan tud azonosulni a problémá
val? Hiszen Rómeó és Júlia képes 
könnyeket csalni a szentimentáli- 
sabbak szemébe (ahogyan azt év
százados tapasztalatok mutatják), 
de mi a helyzet akkor, ha mindkét 
szerelmes férfi?

Úgy gondolom, pont ez teszi a filmet 
értékessé. Az előítéleteket le kell bonta
nunk, és ehhez első lépés, hogy egy 
mozi erejéig megpróbáljuk átérezni a 
tőlünk valamiben különbözők helyze
tét, legyen szó homoszexuálisokról 
vagy bármely egyéb hátrányosan meg
különböztetett csoport tagjairól.

Összességében tehát elmondha
tom, hogy megérte időt és pénzt for
dítani a filmre, annak ellenére, hogy 
egy-két helyen érzésem szerint kissé 
vontatottra és túlrészletezőre sike
rült. Ajánlom mindenkinek, különö
sen azoknak, akik elsőre hallani sem 
akartak a szokványosnak nem mond
ható moziélményről.

: Bak Zsófi

Törj fel!

Állásajánlatok a i hetilapban!
lenik minden cs

www.fn.hu/elofizetes

Sjnbá^ajánló

Gellérthegyi álm ok
— avagy játékháború egy budai villában —

Egy lyukas szőnyegporoló, ütött- 
kopott bőröndök, a légben halkan 
szálló századeleji dallamok, egy 
fiú, aki súlyos betegséget színlel, 
hogy megússza a háborút, és egy 
lány, aki ápolónőnek adja ki 
magát. És ők játszanak, mindent, 
ami az eszükbe jut. Megjárják a 
hegyeket, ormokat, teniszeznek, 
balettoznak, énekelnek, sakkoz
nak, végül a Holdra repülnek -  
talán ott jobb lesz... Vajon tényleg 
csupán játék az egész? A fiú 
megjátsza, hogy nem tud rende
sen járni, hogy elmenekülhessen a 
hadseregtől, a lány ápolónő, hogy 
elkerülhesse a zsidóknak járó 
büntetést.

Két fiatal, akik összekerülnek egy 
budai villában a bombázások alatt, 
és hogy túléljék a borzalmakat -  já t
szanak. Szeretnek, gyűlölnek, 
veszekednek, elmélkednek, kicsat
tannak az élettől -  egy véresen 
komoly háború kellős közepén. 
Hogy túllépjenek -  eljátszák a múl
tat, hogy továbblépjenek -  eljátszák 
a jövőt. Úgy érzik, egy percre sem 
állhatnak meg, mert egy néma, hang 
nélküli pillanat -  maga a halál. A 
közönség egyik pillanatban még egy 
szerencsétlen, meggyalázott lányt 
lát, a következőben kuncsaftokra 
váró utcanőt.

Sírunk, nevetünk, összemosoly- 
gunk a mellettünk ülőkkel, és azt

akarjuk, hogy ne érjen véget. Csak 
még egy kicsit. Csak még egy apró 
jelenetet. Varázslat -  a játék hatalma, 
azonban bárhogy próbálják is 
kiszorítani a való életet, érzelmeik 
kusza szövedéke végül egybegabaly- 
odik, és fellángol az a bizonyos tűz. 
És a lány már nem akar mást, csak 
normális életet -  este mozi után 
sétálni a Körúton, vagy ringatózni 
egy dunai hajón. Vajon vége lesz-e 
egyszer a játéknak? Vajon ha az 
életünket nézzük, nem csupán az is 
egy laza mozaikokból kirakott, csil
logó vagy éppen fénytelen, áttetsző 
anyagú játék, melynek soha nem 
tudjuk a végét?

A színészek -  Simon Koméi és 
Drajkó Juli -  bravúros alakítása, a 
díszletek egyszerű, puritán jellege, a 
szöveg kiapadhatatlan humorforrása, 
és a teátrum meghitt, bensőséges 
hangulata páratlan élményt jelenthet 
bárkinek, aki fogékony arra, hogy a 
dolgok mögé lásson, érzékeny a 
világban és (talán) önmagában dúló 
háborúkra, és keresi a válaszokat. 
Vagy csak a megfelelő kérdést. Mert 
nem biztos, hogy mindig mindenre 
választ kapsz -  de arra a kérdésre, 
hogy vajon a Gellérthegyi álmokat 
érdemes-e megnézned az Aranytíz 
művelődési központban május 6-án, 
garantáltan azt mondhatom, hogy 
megkapod a választ.

Igen.
Radó Nóra

http://www.eper.elte.hu
http://www.fn.hu/elofizetes
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M egalakult az M TA L ogisztikai B izottság
A logisztika mint önálló tudomány- 
terület elismerését jelzi, hogy a Ma
gyar Túdományos Akadémián meg
alakult a Logisztikai Bizottság. A 
IX. Gazdaság- és Jogtudományok 
Osztályán 2005. decemberében lét
rejött bizottság elnökévé Chikán 
Attilát, egyetemünk Logisztika és 
Ellátási Lánc Menedzsment Tan
székének egyetemi tanárát, alelnö- 
kévé Turcsányi Károlyt, a Zrínyi 
Miklós Nemzetvédelmi Egyetem 
egyetemi tanárát, titkárává 
Wimmer Ágnest, egyetemünk Dön
téselmélet Tanszékének egyetemi 
docensét választották.

Első kibővített ülését a Logisztikai 
Bizottság 2006. márciusában egyete
münkön tartotta, ahol a bizottság mun
katerve és az együttműködési javasla
tok mellett az előkészítés alatt álló lo
gisztikai mesterképzés állt a szakmai 
megbeszélések középpontjában. A 
különböző oktatási intézményeket és 
szakmai szervezeteket, gyakorló szak
embereket képviselő résztvevők cél
szerűnek tartanák egy olyan logisztikai 
mesterszak létrehozását, mely gazda
sági és műszaki alapképzettséggel ren
delkezők számára egyaránt 
lehetőséget nyújt a logisztikai tanul
mányok folytatására. A bizottság tá
mogatja azt a javaslatot, hogy a logisz
tikai mesterképzés szélesebb körben 
legyen biztosított: a műszaki alapokra 
épülő logisztikai mérnök, a gazdaság- 
tudományi alapokra épülő logisztikai 
menedzser és a műszaki és gazdasági 
alapdiplomával rendelkezők számára

egyaránt nyitott logisztikai mestersza
kok formájában -  tájékoztatta lapun
kat Wimmer Ágnes, az MTA Logisz
tikai Bizottságának titkára.

Az MTA Logisztikai Bizottsága 
szakmai programjaival, s tudomány- 
szervező tevékenységével közös fóru
mot kíván teremteni e szakterület el
méleti és gyakorlati művelőinek, ösz
tönözve a multidiszciplináris szemlé
letet, támogatva a különböző kapcso
lódó szakterületek művelő-inek előre
mutató szakmai párbeszédét, s ezáltal 
a tudományterület fejlődését. Az előző 
évek hagyományai jó alapot jelente
nek e munkához, mely ezentúl az Aka
démia által magasabb szinten elismert 
szervezeti formában, tudományos bi
zottsági keretek között folytatódik.

A Logisztikai Bizottság tagjai kö
zött különböző tudományterületek 
(gazdasági, műszaki, természettudo
mányi, alkalmazott logisztikai) 
képviselői, nyolc felsőoktatási intéz
mény több intézetének és tanszékének 
oktatói, kutatói, a főbb logisztikai 
szakmai szervezetek képviselői és a 
vállalati gyakorlat képviselői egyaránt 
jelen vannak. Egyetemünk oktatói kö
zül Chikán Attila elnök és Wimmer 
Ágnes titkár mellett a bizottság tagja 
Dolgos Olga, Duma László, Gritsch 
Mátyás, Halászná Sipos Erzsébet, 
Kiss János, Mandják Tibor, Városiné 
Demeter Krisztina és Vörösmarty 
Gyöngyi. Az állandó meghívottak kö
zött szerepel Berács József, Dobos 
Imre, Géléi Andrea és Jenei István.

A Logisztikai Bizottság által terve
zett -  többségében a szélesebb szakma

számára nyitott -  programok széles 
spektrumot fognak át a logisztika el
méleti kérdéseitől az aktuális gyakor
lati kérdésekig, az üzleti életben a vál
lalati és vállalatközi kapcsolatok szint
jén megjelenő kérdésektől a nemzet- 
gazdasági logisztikai feladatokig, a lo
gisztikai oktatásban és kutatásokban 
való megjelenésétől a szaklogisztikai 
kérdések (például katonai logisztika, 
egészségügy) tárgyalásáig, a logiszti
kai szakirodalom és szakmai rendez
vények áttekintéséig és fejlesztéséig. 
Kiemelt kérdés a logisztikai oktatás
ban előttünk álló kihívások áttekinté
se, melyet különösen aktuálissá tesz az 
új felsőoktatási törvény és a bolognai 
folyamat miatti változások megszerve
zése. A következő időszak fontos fel
adata olyan fórumok teremtése, mely a 
szakma különböző képviselőinek 
lehetőséget ad a véleményalkotásra és 
a konzultációra, lehetővé téve a 
munkaerőpiac kínálati oldalát megha
tározó, a képzéssel szembeni elváráso
kat megfogalmazó gyakorlati szakem
berek, az érintett cégek és az ezeket 
képviselő logisztikai-szakmai szerve
zetek számára a javaslatok megfogal
mazását. A  Logisztikai Bizottság foly
tatni kívánja a korábbi években műkö
dött albizottság által megteremtett ha
gyományt is, s évente megrendezi 
majd a felsőoktatási intézmények kö
zös szakmai napját logisztikai képzé
seik bemutatására, s a kapcsolódó kon
ferencia keretében lehetőséget teremt a 
témában kutató PhD-hallgatóknak a 
bemutatkozásra.

rés

Procter & Gamble is a multinational company 
based in the USA with operations in more than 80 
countries. P&G employs more than 110.000 people 
and markets 300 brands in over 140 countries with 
yearly sales above 56 billion USD. The company is 
represented by market-leading brands such as: Ariel, 
Always, Pampers, Jar, tenor, Wella, Head&Shoulders, 
Hugo Boss and Max Factor.
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This is a great opportunity to gain first-hand experience in the 
ways that Information Technology can impact the business 
processes and offers great insight on how you can drive 
breakthrough results by combining business and technical 
expertise in your career.
We will accept any paper based on the use of technology or 
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Tanítjuk Amerikát?
Bár, ma már nem olyan rettentő 
nagy dolog eljutni Amerikába, en
gem, aki politikai nézeteim okán 40 
éves koromig nem kaphattam nyu
gatra útlevelet, még mindig némi 
csodálattal tölt el, ha valaki eljut a 
korlátlan lehetőségek hazájába.

Pedig ez ma már valóban nem le
hetetlen vállalkozás -  erősíti meg 
Sipos Zoltán PhD hallgató.

„Hogy kerültetek ki a Penn State 
University (PSU) egyetemre?” -  kér
dem.

S. Z. Már bő két éves a kapcsolat, 
amelynek keretében Riók Schuh- 
mann professzorral Pennsilvaniából 
amerikai-magyar vállalkozóképző 
programot indítottunk. A kisvállalko
zói szakirány hallgatói Schuhmann 
professzor International Entrep
reneurship praktikum szakos hallga
tóival közösen dolgoztak üzleti terven 
és tavaly már az első 9 fős amerikai 
csoport is megérkezett, Magyarorszá
got magyar vállalkozásokat látogatni.

„Az idei tanévben még elmélyül
tebbé tettük a programot”, egészíti ki 
Csapó Krisztián, a Kisvállalkozás- 
fejlesztési Központ tudományos se
gédmunkatársa, „az amerikai hallga
tók egy magyar masszázskád ameri
kai piacra történő bevezetésének üz
leti tervén dolgoztak, a magyarok pe
dig pick-up teherautó-alkatrész vál
lalkozás magyarországi piaci beveze
tésén. Tapasztalataikat e-mailen és vi
deokonferencia jelleggel cserélték ki 
időről időre.”

„Nem párosul-e felesleges, nehe
zen megoldható technikai nehézsé
gekkel egy ilyen projekt?” -  kérde
zem Sipos Zoltánt.

Technikai nehézségek persze van
nak, tapasztalataink szerint azonban 
ezek leküzdhetők, ugyanúgy, mint 
ahogy lehet olyan időpontot találni a 
6 órás időkülönbség ellenére, amikor 
az amerikai diákok is bent vannak

egyetemükön és a magyar hallgatók 
is még ébren vannak. Sőt, az idén 
nagy sikerrel egészítettük ki az üzleti 
terv készítő kurzust, néhány előadás
sal, amelyet én tartottam a magyar 
gazdaságról, illetve arról, hogy ho
gyan készítjük mi az üzleti terveket, 
és az amerikai diákok videokamera 
segítségével képernyőről követték az 
előadást, visszakérdeztek, élő szemi
náriumot tartottunk. Sikeresek voltak 
a szeminárium jellegű videokonfe
rencia tanórák is, ahol diákjaink is 
látták egymást.

Azért a telefonvonal még ha képpel 
párosul is, mégsem pótolja a szemé
lyes kontaktust, együttműködést. Té
vednék? -  kérdezem Csapó Kriszti
ánt.

A személyes kapcsolatot persze 
aligha pótolja 100%-ban bármi is. 
Ezért is voltunk Sipos kollegával 
most két hetet a PSU egyetemen, és 
ezért is érkezik 18 amerikai diák e 
csoportból május közepén vendég
ségbe hozzánk. E hallgatók nem csak 
előadásokat hallgatnak, nem csak vi
dám bulikon vehetnek részt magyar 
partnereikkel, de elkísérik szakirá- 
nyos hallgatóinkat a hagyományos 
szakmai kirándulásra -  Egerbe -  ahol 
egyrészt nagyon érdekes kiváló vál
lalkozásokat látogatunk, másrészt a 
diákcsapat bizonyára szívesen nézi 
meg és próbálja ki Eger európai hírű 
hagyományos vállalkozását, a Szép
asszony völgyében kialakított pince
sort is.

Miközben én magamban azon ör
vendezek, hogy az angol tanulás és 
gyakorlás milyen intenzív formáját 
valósítjuk meg, Schuhmann pro
fesszor barátom már új terveken töri a 
fejét: .Májusi találkozásunkkor be
széljük majd meg, miként vonjunk be 
a programunkba egy érdeklődő maláj 
és egy dubai-i egyetemet is. ” üzente.

Szirmai Péter

Séta az éhezőkért — 2006. május 21.
Az ENSZ Világélelmezési Programjának kampányaként 
május 21-én a világ számos országában, a nap 24 órájában 
fiatalok ezrei emelik fel a hangjukat, és demonstrálnak a 
gyermek-éhezés ellen. A nemzetközi kezdeményezés célja, 
hogy felkeltse a közvélemény figyelmét a fejlődő ország
beli éhező gyermekekre.
Hankiss Elemér szavait idézve:
„Felelősek vagyunk-e itt mi Magyarországon azért, hogy Afrikában 
gyerekek tízezrei halnak éhen? Minden nap. Ma is. Ebben a p il
lanatban is. Jó  volna, ha tennénk valamit. Hogy ne csak hazai ba

ja ink és méltatlanságaink keserű levében főjünk. ”

A  séta jó alkalom arra, hogy Te is kifejezd véleményed, és 
részvételeddel tégy valamit az éhezők megsegítéséért.

A séta időpontja: 2006. május 21. 10:00-12:00

Kezdő állomás: Budapest Andrássy út 22., az Operaház 
előtt

r

Útvonal: Opera Oktogon-Hősök tere-Kós Károly Sétány, 
Városliget

További információ: http://www.fighthunger.org/
Eáng Olivia—Vári Sára

mailto:zahorecz.g@pg.com
http://www.fighthunger.org/
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Interjú

A szem élyes példam utatás a filozófiám
Az elsők között védte meg egyete
münkön a lobbi szakértői diplomáját 
Dr. Czitán Gábor mérnök, aki egye
temi doktorátusát hegesztéstechnikai 
területen szerezte. Újságunk számá
ra, mint a Diák és Ifjúsági Újságírók 
Egyesülete Társadalmi Tanácsadó 
Testületének tagja, és a MUOSZ leg
frissebb Gazdasági Sajtó Díjasa vált 
érdekessé.

A 2005. évi Gazdasági Sajtó Díjat 
Dr. Czitán Gábornak, a TÜV Rheinland 
Csoport Közép-Kelet Európai vezér-

igazgatójának ítélte oda a MUOSZ 
Gazdasági Újságírók Szakosztálya in
novatív gondolkodásmódjáért, üzleti 
stratégiájáért. Az újságírók azt az egyé
ni teljesítményt ismerték el, amellyel 
példaértékűt alkotott a műszaki bizton
ság fejlesztésében, az ember és környe
zet kapcsolatának harmonizálásában. 
Czitán Gábor szisztematikus munkával 
egymaga építette föl azt a vállalkozást, 
amely az Európai Unión belül egyedü

liként végez speciális akkreditációt. 
Stratégiai lépések sorozatával jelentős 
szerephez juttatta a magyar mérnöki tu
dást. A díjjal a Gazdasági Újságírók 
Szakosztálya ezt a teljesítményt ismerte 
el. A hallgatóinknak is tanulságos vál
lalatépítésről kérdeztem a díjazottat.

Valamikor atomerőművi szerelése
ken dolgoztam, hegesztéstechnikával 
foglalkoztam. Pakson a primer körben 
a munkatérben alig tudtam mozogni a 
biztonságot szolgáló eszközöktől. 
Csak ott lenne erre szükség? Hiszen 
veszünk valami szerkentyűt, vagy mű

szaki berendezést, amit nem tudunk 
kezelni, váratlanul csődöt mond, testi 
épségünket, életünket veszélyezteti. 
A biztonság, a műszaki biztonság 
vizsgálata, tanúsítása ez motivált” vá
laszolja arra a kérdésre, hogy miért 
éppen a szabványosításban, a tanúsí
tásban találta meg élete értelmét.

„1989-ben, még a rendszerváltás 
előtt nyüt meg az első TÜV vállalat 
Magyarországon. A2 első irodának vol

tam az ügyvezetője és az alkalmazottja 
is, egyetlen emberként. Ebből az egy- 
emberes irodából fejlődött ki mára a 
150 munkatársat foglalkoztató TÜV 
Rheinland InterCert Kft.” meséli a vál
lalatépítés történetét. Akkoriban a szo
cialista blokkban egyedüliként voltam 
TÜV munkatárs. A rendszerváltás után 
a képviseletből vállalatot alakítottunk, 
azért, mert az ipari kapcsolatok úgy ala
kultak, hogy szükség lett TÜV bevizs
gálásra. Enélkül Magyarországról he
gesztett szerkezetek, nyomástartó edé
nyek, veszélyes üzemű berendezések 
nem kerülhettek be a német piacra.

Öt gyermek apjaként egyetemre jár
tál. Fontos, hogy szellemileg karban 
tartsd magad, ha kell iskolapadba ülve 
is?

Nem elég állandóan arra hivatkozni, 
hogy ezt már tudom, ezt tapasztaltam. 
Egy vezetőnek új ötleteket is kell vinni 
a vezetésbe. A vállalat fejlesztéséhez új 
ismereteket kell állandóan szerezni. A 
mi szolgáltatásunk a tudás. Ha ezt a tu
dásalapot nem fejlesztem, akkor nincs 
mit eladnom a piacon. A továbbképzés 
kulcskérdés.

Másokkal törődő, mozgósításra ké
pes ember vagy, a cégen belül ezt hogy 
oldod meg?

Kurátora vagyok a Waldorff Alapít
ványnak, amely a példamutatáson ala
puló pedagógia szerinti nevelést teijesz- 
ti Magyarországon, a DUE Tanácsadó 
Testületének tagja vagyok, hatni szeret
nék a fiatalok nevelésére, szellemi 
fejlődésére. Magam csakis jó baráti 
kapcsolatban, bizalomban tudok ered
ményesen dolgozni. Támogatom, hogy 
szakmai fórumokon, egyesülésekben, 
szervezetekben azok képviseljék a vál
lalatot, akik az adott szakma vezetői. Ha 
én nem egyedül, hanem hat-nyolc kol
légámmal együtt teljesítek, akkor a ka
pacitásom hat-nyolcszoros. A szinergia 
következtében még többszörös is. Ez a 
vezetési filozófia eredményt hozott.

Czitán Gábor (középen) a DUE alelnökével, Dr. Balázs Gézával, az 
ELTE tanszékvezető egyetemi tanárával, és a DUE Tanácsadó Testület 
tagjaival Lindenberger Tamással, D. Szekeres Ágnessel

Keressük...
Az év legjobb cég- és üzletnevét! A jó név jó reklám is egyben, az üzleti siker fontos tényezője- 
erre hívják fel a verseny szervezői a vállalkozások figyelmét. Az országos versenyben 2006. 
szeptember 30-ig küldhetők be a valóságban létező, ötletes, találó, a tevékenységet kifejező, a 
magyar nyelv szabályainak megfelelő nevek. A szervezők a jó példákat keresik. Kedvcsinálónak 
a tavalyi győztesek: Aranybánya(ékszerbolt), Dologidő Kft. (munkaerő közvetítő), Kulcsember 
(kulcsmásoló), Ládafia (ajándékbolt), Tájképész Kft.( tájépítés, földmérés), tekergő(utazási ügy
nökség).
Bárki beküldheti a kiírásnak megfelelő nevet, a tulajdonos, vásárló, ügyfél, vagy a szemfüles 
járókelő, a név, a tevékenység és a hely, ahol található (város, utca, házszám) feltüntetésével az 
EU-33 Egyesület címére: 1463 Budapest Pf. 953. A borítékra írják rá „Az én cégérem”
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Bevándorlás
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A radikális iszlám követői a multi
kulturális társadalmakkal szembe
ni félelmet táplálják Európában, 
ám a probléma hátterében valójá
ban az idegenektől való évszázados 
félelem áll. Az integráció koránt
sem olyan egyszerű dolog, mint 
amilyennek tűnik.

Ez lenne a multikulturális 
álomkép vége?

Az iszlám fundamentalizmus alap
jaiban rendíti meg a pluralista társadal
mat és annak demokratikus rendszerét. 
Akár valóság, akár csak rémkép, biz
tos, hogy átalakította a politikai párbe
szédjellegét Európában. Idejétmúlt na
cionalista megnyilvánulás az a jelenle
gi gyakorlat, amely szerint a bevándor
lóknak alkalmazkodniuk kell a fogadó 
ország kultúrájához. Mégis egyre nép
szerűbb ez az álláspont, s igazolódni 
látszik azoknak a véleménye, akik a 
multikulturális társadalom eszméjét a 
baloldal jószándékú, de naiv képzelgé
sének tartják.

Párhuzamos társadalmak
Sokan a 2004 márciusában Madrid

ban végrehajtott iszlám terrorista táma
dásban a spanyolok zöme által ellen
zett iraki háború egyik következmé
nyét látták, és a támadásokra adott vá
lasz is egyértelmű volt. A radikális 
iszlámhívők által meggyilkolt filmren
dező, Theo Van Gogh halála ugyanak
kor mély válságba sodorta Hollandiát. 
A szabadelvűségéről ismert holland 
nép kezdi megkérdőjelezni a multikul
turális társadalomról alkotott egész el
képzelését.

Angliában is a szinte ellenőrizhe
tetlen bevándorló társadalom került az 
érdeklődés középpontjába a 2005. júli
usi londoni támadások után. A briteket 
ért sokkhatás következtében nem csak 
a terrorellenes intézkedések szigorod
tak meg, de az utcai bűnözéssel szem
ben is megváltozott a kormány hozzá
állása, mint ahogy azt a 2006 januárjá
ban indított Labour's Respect (.M un
kások Tisztelete”) kampány is mutatta. 
Az egyik dán jobboldali újságban meg
jelent Mohamed-karikatúrák és az álta
luk kiváltott világméretű tiltakozás pe
dig még inkább kidomborította a kultú
rák között tátongó alapvető különbsé
geket.

Berünben egy török származású né
met nőt gyilkolt meg testvére 2004 te
lén, Párizs külvárosaiban pedig lázadás 
tört ki 2005 őszén. Ezen események 
hatására vetődött fel a bevándorló kö
zösségek integrációjának kérdése, az 
iszlámtól való félelem pedig tovább 
erősödött. Még akkor is, ha Berlinben 
nem az iszlám nevében történt a be
csületvédő gyilkosság, hanem a házas
sági kötelék idejétmúlt felfogása miatt. 
És még akkor is, ha a párizsi felkelés is 
inkább társadalmi-politikai, mint vallá
si okokra vezethető vissza.

Kirekesztés
megbélyegzéssel

Ma már nem csak a szélsőjob
boldali, hanem a konzervatív pártok is 
azt váiják a bevándorlóktól, hogy al
kalmazkodjanak a helyi kultúrához, mi 
több, „illeszkedjenek be”. A kultúra 
meghatározása azonban korántsem

ilyen egyszerű. Eredménytelenül pró
bálkoztak 2000-ben a németek a több
ségi kultúra definiálásával, és az ango
lok erőfeszítései is hiábavalónak bizo
nyultak, amikor 2005 nyarán közös ér
tékeket kerestek, annak érdekében, 
hogy megmutassák a bevándorlóknak 
az „igazi” brit kultúrát. Azokban az or
szágokban pedig, ahol a nemzeti kultú
ra definiálása területi vitákká fajulhat
na, mint Belgiumban vagy Spanyolor
szágban, inkább nem is próbálkoznak 
ilyesmivel.

A bevándorlók integrációja kétség
telenül fontos kérdés és a radikális isz
lám terjedése is komoly veszélyt jelent. 
Ugyanakkor a muszlimok megbélyeg
zése csak tovább fokozza kirekesztett
ségüket. Nem segíti elő az integrációt 
sem a média, sem a politikusok, ami
kor az iszlám vallást a nyugati kultúrá
val összeegyeztethetetlennek állítják 
be, és megkövetelik a nyugati civilizá
cióba történő beilleszkedést. Ez arra 
ösztönzi a bevándorlókat, hogy egyre 
inkább bezárkózzanak saját kultúrkö
rükbe és megerősíti azt az érzetet, hogy 
nem látják őket szívesen, mert kirínak 
környezetükből.

A francia Front National, a belga 
Vlaams Belag, az olasz Liga Nord és 
a többi szélsőjobboldali európai párt 
már kinyilvánította véleményét az isz
lám bevándorlók ellen, noha -  leszá
mítva néhány iszlám-szakértőt -  fo
galmuk sincs a vallás mibenlétéről. 
Ezeknek a pártoknak a vallás csak egy 
kifogás, a bevándorlók elüldözésére, 
valójában az iszlámtól való félelemér
zet mögött az idegenekkel szembeni 
évszázados félelem áll. Vagy azért, 
mert nem értjük őket, vagy azért, mert 
rákényszerítenek saját szokásaink és 
tudásunk felülvizsgálatára.

A multikulturális 
társadalom marad 

az egyetlen lehetőség
Az idegenektől való félelmet csak 

erősíti a rossz gazdasági helyzet és a 
munkanélküliség is. A globalizációval 
együtt jár az egyes gazdasági szektorok 
hanyatlása, ez munkanélküliséghez ve
zet, amelynek következtében sokakat 
fenyeget a társadalmi kirekesztettség. 
A bevándorlók tehát a munkaerőpia
con versenytársként jelennek meg, ami 
tovább gyengíti az amúgy is bizonyta
lan identitástudatukat.

Ez a környezet felszította az iszlám
tól való rettegést, a muszlimok pedig 
tovább gerjesztik a bevándorlók ellen
állását, amellyel saját beilleszkedésü
ket nehezítik meg. Meg kell értenünk, 
hogy a mások iránt tanúsított tolerancia 
nem jelenti az emberi jogok megsérté
sével és az erőszakkal szembeni enge
dékenységet. Továbbá, hogy nem kell 
minden kulturális vagy vallási gyakor
latot vakon elfogadnunk. Mindazonál
tal a nyitott, multikulturális társada
lomképpel szembeállított bármely al
ternatív elképzelés holtvágányra vezet, 
mert a multikulturalitás korántsem egy 
képzeletbeli lehetőség, hanem a 
kőkemény valóság, amellyel meg kell 
tanulnunk együtt élni.

Ulrich Schwerin -  Berlin -  2006. 
március 12.

Az eredeti cikk a cafebabel.com- 
on olvasható

Fordította: Soós Róbert

mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu
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A magyar-orosz kapcsolatok jövője

Az előadásra kíváncsi Közgazdaságtudományi Kar hallgatói zsúfolásig 
megtöltötték a Dísztermet

A fenti címmel szervezett kerek- 
asztal-beszélgetést az EVK szak- 
kollégium április 27-én, melyre 
meghívták Igor Szavolszkij excel- 
lenciás urat, Oroszország nagykö
vetét, Trautmann Lászlót a Köz
gazdaságtudományi Kar dékánját, 
Blahó Andrást, a Világgazdasági 
tanszék tanszékvezetőjét és Sz. Bí
ró Zoltánt, a Corvinus és az ELTE 
kutatóját.

A nagykövet bevezető mondatai
ban arról beszélt, hogy a gazdasági
lag fejlődő Oroszország több, mint 
10 éves kihagyás után újra rátekint a 
közép-európai régióra. Fejlődnek a 
gazdasági kapcsolatok és kiépül a 
politikai bizalom a térség országai
val, így Magyarországgal is. Elmon
dása szerint Oroszország a világ szá
mára az energia, a terület és a magas
technológia szempontjából fontos.

Az orosz-m agyar kapcsolatok
ról szólva a  nagykövet a m iskolci 
nanotechnológia-fejlesztésbe b e
kapcsolódó orosz cégeket em lítet
te, valam int hogy M agyarország 
regionális gázelosztó központ len
ne. Elm ondta, hogy az O roszor
szágból M agyarországba irányuló 
im port 1,2 m illiárd dollárt tesz ki, 
am iből 200 m illió dollárnyi agrár
import.

Trautmann László dékán szerint 
a világpolitikai trend része a kap
csolat felvétele azokkal, akik ko
rábban leszakadtak  a gazdasági 
fejlődésről. A globális intézm ény- 
rendszer k ia lakulásában m inden 
jelentősebb nagyhatalom nak részt 
kell vennie. A dékán beszélt arról, 
hogy a húzóágazattá váló energeti
ka „együttm űködésre nevel”, vala
m int a fejlesztő állam koncepciójá
ról, m elynek ki kellene alakulnia, s 
hogy ebbe a folyam atba kíván be
kapcsolódni a K özgazdaságtudo
mányi Kar is.

Szó esett még a kulturális kap
csolatokról, és ezzel kapcsolatban 
az orosz nyelv tanításáról. Blahó 
András tanszékvezető szerint a fel
sőoktatásban nem igazán tám ogat
ják  a nyelvtanulást általában, így 
az oroszt sem. És nem csak maga a

nyelvtanulás a problém a, szűk kör 
az, aki igazán ismeri az országot, a 
kultúrát is, ami fontos lenne.

Sz. Bíró Zoltán visszatekintést 
nyújtott kicsit a múltba a politikai kap
csolatok terén, és beszélt a kulturális 
kapcsolatokról is, például a közel
múltban Oroszországban megjelent 
magyar irodalmi, szociológiai műve
ket említette, mint pozitív példát.

Miután mind a négyen elmondták 
véleményüket a témában, a hallgató
ság tehetett fel kérdéseket. Többek 
között hangzottak el kérdések Paks
ról, hogy kíván-e részt vállalni az új 
blokkok építésében Oroszország, va
lamint a diákcsere-kapcsolatokról és 
a vízumkönnyítésről.

Kőmíves Tímea10 éves kihagyás után Oroszország újra rátekint a közép-európai régióra

HALLGASD A JUVENTUS RÁDIÓT!*



4. SZÁM, 2006. május

Tesi óra

Bent, vagy kint?
Egy pacsirtaszótól hangos, napos 
tavaszi reggel, mikor félálomban 
igyekeztem a Ménesi út felé, felöt
lött bennem a kérdés -  miért a 
sportközpont négy fala között kell 
tölteni a tesi órát, mikor kint a sza
badban, friss levegőn is sportolhat
nánk? Egy-egy kirándulás, margit
szigeti kocogás miért is nem számít 
nálunk tesi órának? Vajon más 
egyetemeken, főiskolákon is egész 
félévben egy zárt teremben folyik a 
„testépítés”, vagy kínálnak más al
ternatívákat is?

Bármely egyetemet, főiskolát te
kintjük (beleértve természetesen a 
hőn szeretett közgázt is), a testnevelés 
mindenhol az oktatás szerves részét 
képezi -  kivéve talán a hittudományi 
intézményeket. Körbejárva a kérdést, 
és mini-inteijúkkal bombázva máshol 
tanuló ismerőseimet, meglepően ér
dekes dolgok derültek ki -  azonban 
többnyire mindenhol a teremben 
végezhető sportok a legnépszerűbbek 
és a legelteijedtebbek. Azonban a Du
na túlsó partján, a műegyetem polgá
rai járhatnak jógázni, hastáncra, ki
próbálhatják magukat falmászásban 
vagy akár kapuera-ban is. Kiderült, 
hogy a BGF-KVIFK-en lehetsz bár-

Tavaszi
A jó idő közeledtével mindannyian 
a szabadba vágyunk, ez az érzés 
keltette fel a Közgazdász stábjá
nak érdeklődését: vajon kiszaba
dulnak-e a tornaórák ilyenkor a 
poros tornateremből, s szervez-e 
az egyetem szabadtéri, illetve nyá
ri programokat? A Közgáz- karok 
egyik testnevelő tanárát, Harmat 
Józsefnét kérdeztem:

Mely testnevelésórákat tartják 
szabadtéren, s van-e lehetőség ta
vasszal arra, hogy néhányat a benti
ek közül, például a zenés gimnaszti
kát vagy a labdajátékokat kivigye
nek?

Bent vagyunk a városban, itt ke
vés a lehetőség; egyetlenegy sportág 
van kint, a foci, de az az elejétől a 
végéig, tehát sajnos februárban is.

És az evezés?
Ők lehet, hogy kint eveznek, de 

úgy tudom, hogy a téli edzések bent 
vannak.

Nem terveznek valamilyen új sza
badtéri sportágat indítani itt az 
Egyetemen?

A Közgáznak szabadtéri sportpá
lyája nincsen, a tornatermet és az 
uszodát is az ÁIF- tői béreljük. Csak 
a Kinizsi Kollégium a mienk.

Más egyetemeken van olyan 
lehetőség, hogy néhány hétvégi ki
rándulással kiválthatják a féléves 
testnevelést. Itt a tanszéken ilyenen 
nem gondolkodnak?

Biztos, hogy nem, mert a testne-

milyen ohmpiai bajnok, kötelezően 
írnod kell testnevelés tantárgyból 5- 
10 oldalas házi dolgozatot, a tanárral 
előre egyeztetett formában. Emellett 
két lehetőség adatik meg az agymun
ka utáni testmozgásra -  tesi a főisko
la kollégiumában vagy úszás a Hajós 
Alfréd uszodában. A Pázmány Péter 
Katolikus Egyetemen egy félévben 
csupán 5 alkalommal kell részt venni 
valamilyen mozgáskultúrát magába 
foglaló órán -  akár kirándulhat is a 
kedves egyetemista, ha ahhoz érez 
kedvet, de ugyanígy korcsolyázhat, 
úszhat vagy néptáncolhat is.

A paletta természetesen színesebb 
ennél, csupán néhány példa arra, 
hogy más egyetemeken, főiskolákon 
miben más a sportoktatás, valószínű
leg lenne nálunk is jelentkező jóga
kurzusra, kapuera-ra, kirándulásokra 
vagy akár lovaglásra is -  Kaposváron 
az egyetem saját lovardával büszkél
kedhet. Természetesen nem az a cél, 
hogy építsünk egy lovardát a Marx 
szobor köré, viszont talán a szabadté
ri sportok tavasszal javítanák az egye
temisták hangulatát, a friss levegő és 
a napfény energiával tölt fel -  és így 
talán még a reggel 8 órai tesi órák is 
könnyebben átvészelhetőek.

Radó Nóra

zsongás
velősnek az a lényege, hogy rendsze
res és folyamatos legyen, hogy be
épüljön a mindennapi ritmusba. Te
hát az utolsó utáni lehetőség lenne 
az, hogy egy kirándulással egy fél
évet ki lehessen váltani.

Várható, hogy a keddi táncoktatás 
a következő félévben is folytatódik?

Amíg igény van rá, és a diákok azt 
mondják, hogy jó, valószínűleg nem 
fog megszűnni.

Ebben a félévben jelent meg a vá
lasztható tesitárgyak között a korf- 
ball, mely viszont jelentkezés híján 
nem indult. Nem lehetne valamit ten
ni annak érdekében, hogy többen je 
lentkezzenek?

Amíg a kosár vagy a röpi többeket 
érdekel, sajnos nem lehet ezen vál
toztatni.

Olvastam a honlapon, hogy a tan
szék télen sítáborokat szervez. Nyá
ron lesznek sporttáborok?

Igen, a tenisz-, szörf- és strand
röplabda-tábor a Balatonon, erről 
a p lakátokat m ár több helyen lehet 
látni.

A vizsgaidőszak közeledtével mi
kor használhatjuk az Egyetem sport- 
létesítményeit?

Az uszodában egy-két sávban le
het majd úszni, a tornatermeket pe
dig baráti körrel lehet kibérelni.

- A tanszék honlapcíme:
http://testneveles.uni-corvinus.hu/

Király Annamária

Lapunkat rendszeresen szemlézi M agyarország legnagyobb médiafigyelője az
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esztétikum a”
Nem mindennapi vendégelőadót 

hallgathattak azok, akik ellátogattak a 
Diáktanácsadó szervezésében április 4- 
én este a Sóház 
egyik zsúfolásig 
megtelt előadójába.
Az előadássorozat 
keretem belül ezúttal 
Dr. Lux Elvira sze
xológus volt a köz
gázosok vendége.
Számomra az első -  
persze kellemes -  
meglepetés az volt, 
hogy egyáltalán nem 
volt egyoldalú a ne
mek aránya a hallga
tók között -  ezt 
egyébként az elő
adónő is örömmel 
konstatálta. Persze 
mindez csak addig 
foglalkoztatott, amíg 
el nem kezdődött a program, hiszen a 
pszichológusnő -  egy kedves, idős 
hölgy -  olyan hihetetlen közvetlenség
gel, fiatalosan, nyíltan, és főként érde
kesen beszélt a szerelem, párkapcsola
tok, szexualitás témájáról, hogy a figye
lem a teremben egy percig sem lankadt. 
A röpke másfél órában nem egy általá
nos koncepció alapján hallottunk 
előadást, hanem több témáról volt szó -  
mint az alapvető emberi kommuniká
ció, önismeret, a család szerepe, lélekta
nifejlődés, pszichoszomatikus betegsé
gek -  élethelyzetekben összefogva a 
szexuálpszichológia szemszögéből.

A pszichológusnő szerint éles kont
raszt figyelhető meg a régi udvarlási 
szokások és a mai helyzet, a szexualitás 
szabadossága között. Messze járunk 
azoktól az időktől, amikor a lányokat 
egy-egy tánc alkalmával többen is le
kérték, és -  ahogyan az előadó mesélte 
diákéveinek egyik emlékét -  akár nyol
cán kísérték haza a bálból. Akkor aztán 
még igazán szabad verseny volt... Lux 
Elvira szerint a mai önismeret, így az 
emberismeret is hiányos. Az együtt já
ró, összeköltöző fiatalok nem ismerik 
egymást igazán. A pszichés problémák,

így a pszichoszomatikus betegségek is 
az irreális önértékelésből fakadnak. 
Fontos, hogy „el tudjuk adni magun

kat”- és ezt el is 
kell hinnünk!--, eh
hez pedig az kell, 
hogy képesek le
gyünk valósan fel
mérni helyünket az 
átlaghoz képest.

,A  szerelem: a 
szexualitás esztéti
kuma” -  hangzott el 
egy szép és találó 
mondat. A szexoló
gusnő felvázolta, 
hogyan is jelenik 
meg a szerelem. 
Először mindannyi
an magába a szere
lembe vagyunk sze
relmesek. Később, 
mikor a szexuális 

vágy gátlódik, egy metamorfózison át- 
menve az ember tárgyiasítja, eszmény
képpé alakítja mindezt -  részben művé
szeti alkotásokká. Az esztétikum kiala
kulását tehát a pillanatnyi szexualitás
nak köszönhetjük. Ha pedig valamiben 
-  vagy valakiben -  van érzelmi tarta
lom, az esztétikussá válik.

Az est folyamán elhangzott gondola
tok többsége szinte magától 
értetődőnek tűnt -  de egyik sem közhe
lyesnek! - ,  mégis sokan talán még so
sem gondoltunk bele azokba a taná
csokba, törvényszerűségekbe, amelyek 
alapvetőek, akár egy férfi és egy nő 
megismerkedésekor, akár égy együtt já
rás során. Fiúk, lányok, párjukat 
keresők vagy megtartani akarók prakti
kus dolgokat hallhattak Lux Elvira 
könnyed, mégis gondolatébresztő 
előadása során. Akik ott voltak, tudják, 
hogyan alkalmazzák a „befejezetlen 
szimfóniát” a sikeres következő találko
záshoz, hogy minden „bekebelezési 
kezdemény” taszítást vált ki a másik 
félből, hogy a nő teszi magáévá a férfit 
(és nem fordítva), és tudják azt is, hogy 
minden férfit meg lehet hódítani.

Szabolcsi Réka

Konfliktusok 
az agglomerációban

A szabadon felvehető tantár
gyak palettáját színesíti a Konf
liktusok az agglomerációban el
nevezésű tárgy, mely szakít a 
tantermi oktatással és a termé
szet szabadban való megismeré
sét helyezi előtérbe. A teljesíté
sének feltétele három túrán való 
részvétel.

Csem ez A ttila tantárgyfelelős, 
a Tájépítészeti K ar dékánja gya
korlo tt teljesítm énytúrázóként a 
hallgatók elé azt a célt tűzte ki, 
hogy részletesen ism erjék meg az 
országot, illetve a főváros kör
nyéki hegyeket. A részletek pon
tos m egfigyelésére  k itűnő  
lehetőséget ad a túrákon való 
részvétel.

A Teljesítm énytúrázók T ársa
sága által rendezett túrák közül 
idén tizenkettőből lehete tt vá
lasztani a februártól m ájusig tar
tó időszakban. A verseny m indig 
biztonságos körülm ények között 
zajlik , senki sem veszhet el, m ert 
a „seprű” összegyűjti azokat is, 
akik feladnák. A szervezett túrán 
bárk i rész t vehet, a három  
időpont is egyéni döntéstől függ. 
A hallgatók tanár nélkül vesznek 
rész t a m egm érette tésen , így 
m indenki saját tem pójában ha
ladhat a húsz, huszonöt k ilom é
teres távokon.

„A hallgató a végén jó l elfárad, 
de érzi, hogy tett valam it az 
egészségéért” -  mondja Csemez 
tanár úr.

Az érdemjegy elfogadásához a 
részvételi igazolófüzethez m ellé
kelni kell a túra során tapasztalt 
észrevételt összefoglaló egy olda
las esszét. „Az élm énybeszám o
lók vagy útleírások helyett konk
rét konfliktus feldolgozását köve
telem meg. A klasszikus esszének 
m egfelelően legyen tém afelvetés 
és lezárás, három  bekezdésben 
pedig fejtse ki az őt irritáló konf
liktust. Az érdekel, hogy a hallga
tót személyesen mi érintette meg 
az út során.” -  foglalta össze ké
réseit a tanár úr. Az esszé m egírá
sa m otivál a környezet vizsgálatá
ra, a nyitott szemm el való gyalog
lásra  és m eggátolja, hogy v é
gigrohanjunk a tájon.

Labancz Anikó elsőéves tele
pülésm érnök hallgató is válasz
totta a tantárgyat: „Amúgy is so
ka t já ro k  a term észetben, így 
öröm m el vettem fel a tárgyat. M ár 
csak a túrákon látottakról kellett 
esszét írnom a teljesítéséhez. M i
vel nem gyűjtőm unka segíti az 
önálló vélem ényalkotást és arra 
ösztönöz, hogy körültekintőbben 
járjuk  a term észetet” -  fejtette ki 
Anikó a pozitív tapasztalatait a 
tantárgyról.

Érdemes részt venni a túrákon, 
nem csak a kredit vonzata miatt, 
m ert aki kipróbálja, vagy m egsze
reti vagy megutálja, de biztosan 
megtanulja, hogy m it je len t a te l
jesítm énytúrázás.

Polgár András

T ájépítészek  kerestetnek
A tájépítész hallgatók segít
ségére is számítanak azok a 
civilek, akik a keszthelyi 
Szigetfürdő korhű visszaál
lításának megvalósításáért 
küzdenek. 1864-ben a fa- 
szerkezetű kéttornyú Szi- 
getfiirdő a Balaton vizében 
két szigetecskére épült.
1893-ban kiegészült a belső 
szigettel és a napozórészek
kel. Az ugyanakkor épült parti Hullám és Balaton szállókkal a Balaton 
partján m a -  Ráday Mihály 80-as évekbeli akciójának köszönhetően- 
egyedülállóan képviselik a XIX. századi építészetet, tükrözik a hajdani 
fürdőéletet. Keszthely város jelenlegi strandfejlesztési tervei között sze
repel ennek az építészeti együttesnek a megbontása a Szigetfiirdő 
élményfürdővé alakításával, és a városi strand fövenyének beépítésével. 
A  beruházás veszélyezteti az épületegyüttesnek a Balatonnal, a balatoni 
tájjal való évszázados harmonikus kapcsolatát.
A  Szigetfürdő civil oltalmazol a diákoktól arra várnak öüeteket, hová he
lyezzék a tervezett üvegburkolatú élményfürdőt a keszthelyi öbölben, 
hogy eredeti szépségében megmaradjon a Balatonpart harmóniája.
A szerkesztőség címére küldjétek a javaslatokat.

http://testneveles.uni-corvinus.hu/
mailto:marketing@observer.hi
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Karrierprogram pályakezdőknek és friss diplomásoknak
Gazdasági (beszerzés, logisztika, kontrolling, humán erőforrás) és műszaki (termék- és szoftverfejlesztés, 
gyártás, műszaki értékesítés és beszerzés) területekre várjuk jelentkezésed.

A Bosch széles gyártmányprogrammal rendelkező ipari vállalat. Nevünk a 
műszaki innovációt és a minőséget jelenti. Világszerte több mint 250 000 
munkatársunk dolgozik azon, hogy ez a név mindig fogalom maradjon az 
autóelektronika, az elektromos kéziszerszámok, a háztartási gépek és a 
telekommunikáció területén. A program célja, hogy tehetségeket toborozzon 
a jövő vezetői feladataira. A kétéves program során lehetőséged lesz 
megismerni a Bosch világát Magyarországon és egy külföldi telephelyen 
egyaránt. Elkészítjük egyéni, személyre szabott karriertervedet, majd a 
program keretében lehetőséged nyílik megismerni a különféle szakmai 
osztályok munkáját. Cél a szakmai ismeretek gyakorlatba való átültetésén 
túl a személyes kapcsolatrendszer kialakítása, hogy készen állj a jövőbeli 
kihívásokra, a Bosch nyújtotta vezetői feladatokra.

Amire a jelentkezéshez szükséged van: ► Műszaki vagy 
közgazdasági területen szerzett egyetemi/főiskolai diploma ► Átlagon 
felüli tanulmányi eredmények ► Maximum 2 év szakmai gyakorlat 
► Szociális érzékenység és vezetői képességek ► Mobilitás és rugalmasság

Budapest - Robert Bosch Kft. (Kereskedelmi- és Fejlesztési Központ) 
Területek: fejlesztés ► humán erőforrás 
Robert Bosch Kft., H-1103 Budapest, Gyömrői út 120. 
gyorgy.kiss@hu.bosch.com

Hatvan - Robert Bosch Elektronika Kft. (Elektronikai üzem)
Területek: műszaki ► gazdasági
Robert Bosch Elektronika Kft., H-3000 Hatvan, Ring Kálmán út 5. 
szemelyugy@hu.bosch.com

Miskolc - Robert Bosch Power Tool Kft. (Elektromos kéziszerszám üzem) 
Területek: műszaki ► gazdasági

Miskolc - Robert Bosch Energy and Body Systems Kft. 
(Gépjárműelektromossági alkatrészgyártás- és forgalmazás) 
(Jelentkezésedet mindkét gyárba a közös címre küld.)
Területek: műszaki ► gazdasági
Robert Bosch Power Tool Kft., H-3548 Miskolc, Pf. 655
eva.matyus@hu.bosch.com

Minden sikernek megvan 
a maga története.

► tárgyalóképes angol- és/vagy németnyelv-tudás (szóban és írásban)
► Külföldi tapasztalat előnyt jelent.

Ahogy jelentkezhetsz: Érdekel a kihívás? Akkor magyar és idegen nyelven 
megírt önéletrajzodat, motivációs leveledet és a végzettségedet igazoló 
dokumentumok másolatát „Karrierprogram” megjelöléssel küld el arra a 
telephelyre, amelyiket választottad. Az egyes városoknál megtalálod, hogy 
mely területekre keresünk jelentkezőket:

Eger - Bosch Rexroth Pneumatika Kft. (Pneumatika üzem)
Terület: műszaki
H-3300 Eger, Bánki Donát út 3.
palyazat@boschrexroth.hu

A Te karriered is elkezdődhet, ha hozzánk jelentkezel. 
Jelentkezz most!

www.bosch.hu/jobs
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